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Rada Miejska w Krobi 
 

Protokół nr XXXV/2021 

XXXV Sesja w dniu 28 czerwca 2021 r. 
Obrady rozpoczęto 28 czerwca 2021 r. o godz. 13:06, a zakończono o godz. 16:10. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków, 1 nieobecny Lech Bem. 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 
Obecni: 1. Mariusz Duda 
2. Jerzy Gałęzewski 
3. Sławomir Gembiak 
4. Maciej Jakubczak 
5. Grzegorz Jesiak 
6. Patrycja Kapała 
7. Jan Mikołajczak 
8. Roman Olejniczak 
9. Izabela Pazoła 
10. Mariusz Ruta 
11. Genowefa Skrobała 
12. Renata Szulc 
13. Marian Toporowicz 
14. Leszek Włodarczyk 

Nieobecny Lech Bem  

Ponadto w sesji uczestniczyli :                                                                                                                             
1.   Łukasz Kubiak - Burmistrz Krobi                                                                                                                
2.   Michał Listwoń - Zastępca Burmistrza                                                                                                       
3.   Damian Walczak - Skarbnik Gminy                                                                                                                 
4.   Sebastian Czwojda - radca prawny                                                                                                                                                                                         
5.   Zaproszeni goście.                    
Witam wszystkich Państwa na XXXV sesji Rady Miejskiej w Krobi. Witam Pana Burmistrza wraz ze 
współpracownikami. Witam Pana Mercedesa, dyrektorów i kierowników jednostek. Witam 
oczywiście Państwa Radnych oraz osoby, które zdecydowały się dzisiaj śledzić nasze obrady na 
ekranach swoich telewizorów, laptopów, monitorów. Proszę Państwa stwierdzam, że na sali jest 
obecnych 13 radnych czyli, że podczas dzisiejszej sesji będziemy władni podejmować uchwały. 
2. Ślubowanie radnego. 
Zanim przejdziemy do podstawienia porządku obrad mamy przed sobą drobną uroczystość. 
Jak Państwo wiecie, w wyniku wyborów uzupełniających, został dokonany wybór nowego 
radnego Rady Miejskiej w Krobi. W związku z tym faktem prosiłbym Przewodniczącą 
Miejskiej Komisji Wyborczej o zabranie głosu i wręczenie zaświadczenia o wyborze nowemu 
radnemu Panu Maciejowi Jakubczakowi.  
Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Krobi Aniela Hajduk: 
Na podstawie artykułu 449 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 roku Kodeks wyborczy Miejska 
Komisja Wyborcza w Krobi stwierdza, że wyborach, które odbyły się w dniu 13 czerwca 
2021 roku Pan Jakubczak Maciej Józef został wybrany radnym Gminy Krobia.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
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Zgodnie z procedurą proszę Pana Macieja Jakubczaka o złożenie przysięgi. 
                           
 Rota  ślubowania złożona przez radnego Macieja Jakubczaka  : 
 „ Wierny  Konstytucji i prawu  Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję  uroczyście  obowiązki  
radnego  sprawować godnie,  rzetelnie  i  uczciwie,  mając  na  względzie  dobro mojej  gminy  
i  jej  mieszkańców.” „Tak mi dopomóż Bóg”. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
1.Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 
2. Ślubowanie radnego.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji.  
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 
7. Debata nad raportem o stanie Gminy Krobia za rok 2020. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Krobi.   
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krobia  za 2020 rok. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Krobi absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu Gminy Krobia za 2020 rok. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Gostyń a Gminą Krobia w sprawie przejęcia przez Gminę Gostyń realizacji 
zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, wychowania, opieki oraz 
organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowościach Bukownica i Pijanowice 
należących do Gminy Krobia, w Szkole Podstawowej im. Wandy Modlibowskiej w Sikorzynie. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Krobia  a Gminą Gostyń w sprawie przejęcia przez Gminę Krobia realizacji 
zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, wychowania, opieki  oraz 
organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowości  Ziółkowo  od numeru 38 
należącej do Gminy Gostyń, w Szkole Podstawowej im. Ziemi Biskupiańskiej w Starej Krobi. 
13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Krobia a Gminą Piaski w sprawie przejęcia przez Gminę Piaski realizacji 
zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, wychowania, opieki oraz 
organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowości Rębowo z wyjątkiem numerów 
23-31 należącej do Gminy Piaski, w Szkole Podstawowej im. Ziemi Biskupiańskiej w Starej 
Krobi.                                                                                                                                                       
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia a także ustalenia granic ich obwodów.                              
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i 
oddziałów przedszkolnych  w szkołach podstawowych na terenie Gminy Krobia.                                                 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie określenia ceny jednostki paliwa na rok szkolny 
2021/2022 w Gminie Krobia. 
17.  Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług 
w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaży nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 255/1 położonej w 
Pudliszkach przeznaczonej na poprawę zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej. 
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20. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/341/2017 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie „Wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata                  2018-2022”.  
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zmiany uchwały Nr XIX/155/2020 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 24 stycznia 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Krobia.  
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/234/2020   
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Krobia  na  lata 2021 – 2030. 
23. Rozpatrzenie   projektu   uchwały   w  sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy  Krobia 
na rok 2021.  
24. Rozpatrzenie   projektu   uchwały   w  sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 
Gostyńskiemu.  
25. Rozpatrzenie   projektu   uchwały   w  sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego 
z Gminą Śrem w sprawie powierzenia Gminie Śrem zadania publicznego związanego z 
zapewnieniem bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Krobia miejsca w schronisku dla 
zwierząt.                                                                                                                                                   
26. Rozpatrzenie   projektu   uchwały   w  sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia.                                                  
27. Wolne głosy i wnioski. 
28. Zakończenie. 
Burmistrz zgłosił wniosek  o uzupełninie porządku obrad o rozpatrzenie projektów uchwał  :                     
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, jako pkt 24; w  sprawie 
rozwiązania porozumienia międzygminnego z Gminą Śrem w sprawie powierzenia Gminie Śrem 
zadania publicznego związanego z zapewnieniem bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Krobia 
miejsca w schronisku dla zwierząt, jako pkt 25; oraz w  sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia, 
jako pkt 26. 

Głosowano w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu. 
Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
Głosowano w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
rozwiązania porozumienia międzygminnego z Gminą Śrem w sprawie powierzenia Gminie Śrem 
zadania publicznego związanego z zapewnieniem bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Krobia 
miejsca w schronisku dla zwierząt. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem                                                                                                           
Głosowano w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwały w                                 
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sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
Głosowano w sprawie: przyjęcia porządku obrad po zmianach. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
 
4. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji. 
Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z XXXIV sesji. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, 
Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa Skrobała, Renata 
Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Maciej Jakubczak 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
Przykładem sesji poprzedniej mieli Państwo na swoich tabletach treść sprawozdania, które 
opisywało moją aktywność jako przewodniczącego w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 
Podobnie jak w wypadku przewodniczącego tak samo sprawozdanie Burmistrza było dostępne dla 
Państwa urządzeniach. 
7. Debata nad raportem o stanie Gminy Krobia za rok 2020. 
Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak :  
Szanowni Państwo. Zanim Pan Zastępca zabierze głos i przedstawi krótką prezentację, która 
myślę w sposób syntetyczny, dosyć prosty przedstawi radnym i wszystkim naszym 
mieszkańcom najważniejsze wydarzenia, zadania, które w samorządzie Gminy Krobia 
realizowane były w roku 2020. Szanowni Państwo Raport o stanie Gminy Krobia to przede 
wszystkim obowiązek samorządów. Jak Państwo wiedzą przed rozpoczęciem tej kadencji 
samorządu ustawodawca wprowadził obowiązek przygotowania przez samorządy do końca 
maja raportów o stanie jednostek samorządowych. W naszym samorządzie jest on 
przygotowywany co roku przez pracowników wszystkich jednostek organizacyjnych, przede 
wszystkim pracowników Urzędu Miejskiego w Krobi. W tym miejscu chciałbym wszystkim 
tym osobom, których praca złożyła się na to, że ten Raport został przygotowany, serdecznie 
podziękować. To też powoduje, że nie zlecamy tego zadania firmom zewnętrznym, tylko 
oszczędzamy w jakiś sposób środki publiczne i budujemy kompetencje naszych pracowników 
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samorządowych, to też jest niezwykle ważne. Raport o stanie Gminy Krobia za poprzedni rok 
jest raportem szczególnym, naznaczonym pandemią, rokiem trudnych wyzwań dla 
samorządowców, dla przedsiębiorców dla naszych rodzin, dla wszystkich mieszkańców  
w naszym kraju. Powoduje to też, że ten punkt odniesienia do raportów wcześniejszych za rok 
2019, czy 2018 do końca nie jest taki można powiedzieć jasny i klarowny. Trzeba wziąć 
poprawkę bo wszystkie zadania jakie zaplanowaliśmy w naszym samorządzie gminnym 
musiały zostać zweryfikowane przez pandemię. Niemniej staraliśmy się w tym trudnym czasie 
także dla naszych dochodów budżetowych wspierać naszych mieszkańców. Zwłaszcza 
przedsiębiorców poprzez realizację dużych inwestycji, poprzez realizację mniejszych zadań 
powodując to, że środki publiczne pozwalały też zachować miejsca pracy, ale też mam nadzieję 
przyczyniły się w tym trudnym okresie do tego, żeby też jakieś nadwyżki, zyski 
wygospodarować. Myślę, że bardzo ważne bo to też jest wyraz odpowiedzialności Państwa 
Radnych, że w tych trudnych momentach nie rezygnowaliśmy z przedsięwzięć długo 
oczekiwanych przez mieszkańców naszego samorządu. Jeszcze tym bardziej w tych trudnych 
momentach Państwo Radni, jak i wszyscy tutaj zebrani wykazywaliśmy się determinacją do 
tego, aby ten rozwój Gminy Krobia nie miał spowolnień i mógł się harmonijnie dalej odbywać. 
Za to też wszystkim Państwu Radnym chciałbym podziękować. Dlatego Szanowni Państwo 
Raport o stanie Gminy w naszym przypadku, w przypadku naszego samorządu to dobry 
moment aby podsumować to, co w trwającej kadencji udało nam się też zrealizować,  
a tym samym myśleć o dalszych oczekiwaniach i planach, które cały czas są przed nami.  
W taki sposób abyśmy do analizy tego raportu podchodzili, nie tylko tego ustawowego,  
że to jest ocena działalności wójta, burmistrza czy prezydenta ocena tych wszystkich polityk, 
strategii i planów, o których mówi ustawodawca, ale też żebyśmy mogli w jakiś sposób na 
podstawie analizy raportu o stanie Gminy zrobić kolejny krok do przodu z myślą o naszych 
mieszkańcach. Ponieważ to wszystko co robimy, to dla naszych mieszkańców. Proszę mojego 
zastępca do prezentacji Raportu o stanie Gminy Krobia za rok 2020. Zapraszam do debaty  
i dyskusji. Dziękuję bardzo. 

Zastępca Burmistrza Krobi Michał Listwoń: 
Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Tak jak Burmistrz wspomniał, 
spoczywa na mnie ta przyjemność zaprezentowania Państwu w sposób syntetyczny, co było 
podkreślone, prace nad raportem o stanie Gminy za rok ubiegły. Również chciałbym podkreślić 
to, że dokonuję prezentacji założeń i głównych wniosków tego raportu. Oczywiście praca 
została głównie wykonana przez wszystkich członków zespołu, którzy są również obecni na 
sali. Jeśli pojawiłyby się jakieś pytania, czy własne refleksje opinie, to oczywiście zapraszamy i 
również na pytania odpowiemy. Kilka założeń metodologicznych, co już było wspomniane 
chciałbym jeszcze raz podkreślić oczywiście to, że prezentacja nie obejmuje wszystkich 
wątków. To, że czegoś nie ma w prezentacji nie oznacza, że to jest nieważne albo mniej ważne. 
Absolutnie nie. Musieliśmy dokonać tego wyboru z punku widzenia jakby zaangażowania 
Burmistrza, jego służb. Te, które z perspektywy roku ubiegłego były działaniami najbardziej 
absorbującymi albo takimi, którym trudno było sprostać. I z tej perspektywy wykonana jest 
głównie ta selekcja. Podstawa prawna przedstawiona została przez pana burmistrza. 
Podkreślam, że raport obejmuje podsumowanie działalności, w naszym przypadku burmistrza 
w roku poprzednim. W sposób wyjątkowy chciałbym rozpocząć prezentację od tych danych, 
które mamy Szanowni Państwo przed sobą. To są dane, które przyprawiają o smutek. To jest 
smutne podsumowanie roku ubiegłego, mówimy o demografii. Zwłaszcza chciałbym zwrócić 
uwagę na ten ostatni wiersz pokazujący zgony. To jest ta smutna statystyka. Relatywnie bardzo 
dużo osób, naszych mieszkańców zmarło i w dużym stopniu pewnie było to wynikiem 
pandemii. To pokazuje w jak szczególnych okolicznościach funkcjonowaliśmy. Mówimy tylko 
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o demografii, ale oczywiście obszar oddziaływania pandemii, tego negatywnego oddziaływania 
był oczywiście o wiele szerszy. O tym jeszcze wspomnę w dalszej części prezentacji. Również 
zwracam uwagę na ubytek ludności i relatywnie niewielką skalę urodzeń w naszej gminie. 
Pandemia to jest ten nowy wymiar wyzwań, z którymi  musieliśmy się zmierzyć. Oczywiście to 
nie tylko my, nie tylko nasz kraj, ale również większość państw świata. Końcową ocenę jak 
sobie z tym poradziliśmy w tej naszej mikroskali pozostawiamy Państwu i mieszkańcom. Ale 
chcielibyśmy przede wszystkim zwrócić uwagę, że burmistrz był bardzo mocno zaangażowany 
w procesy konsultacji, uzgodnień jakie odbywały się na różnych szczeblach. Mogę tylko 
poprzestać na wskazaniu wielu uzgodnień między burmistrzem, starostą, wojewodą oraz 
mnóstwem spotkań, zaangażowania, przedsięwzięć jakie były wdrażane. Dla nas i burmistrza 
było to naprawdę duże wyzwanie. Oczywiście w ślad za tym szły konkretne formy wsparcia. 
Tak jak Państwo macie to przedstawione na slajdzie, było to wsparcie finansowe dla Powiatu 
Gostyńskiego na funkcjonowanie SP ZOZ w Gostyniu, w tym na wyposażenie w sprzęt 
niezbędny do walki z pandemią, ale również na takie podstawowe prozaiczne rzeczy jak środki 
czystości. Naprawdę potrzeb było bardzo dużo, ale udało nam się wspólnymi siłami tym 
potrzebom sprostać. Również doposażaliśmy 13 jednostki OSP jakie były na pierwszej linii, na 
tym pierwszym froncie walki z pandemią. Również Państwo macie wskazane ale również to 
my dokonywaliśmy zakupów za nasze potrzeby dla naszych jednostek funkcjonowania naszego 
Urzędu. Kolejny element, na który chcieliśmy zwrócić uwagę to to, jak funkcjonował urząd. 
Była to nowa jakość jeśli chodzi o zarządzanie. Pojawiły się też nowe narzędzia działania. Tak 
jak większość też Państwa Radnych i mieszkańców to odczuła, przeszliśmy na inny poziom 
funkcjonowania urzędu. Mówię przede wszystkim o pracy zdalnej. To wymusiło na następną 
adaptację. Ocena jak zwykle należy do Państwa i mieszkańców. Chciałbym wskazać, że zasięg 
pracy i adaptacji były olbrzymi. Burmistrz wydał około 30 zarządzeń w zakresie tego obszaru 
pandemicznego. W ślad za tym oczywiście szła praca zdalna, praca hybrydowa nowe narzędzie 
komunikacji, wideokonferencje, spotkania, adaptacja pracowników do tego trybu pracy 
zdalnej. Był to szeroki zakres zmian, którym byliśmy zaskoczeni. Ale możemy stwierdzić, że 
bardzo sprawnie sobie z tym trudnym dla nas procesem poradziliśmy. Oczywiście były też 
oszczędności, chociażby koszty delegacji, wyjazdów czy nawet jeśli okres zużycia nośników 
energii. Chciałbym też Państwu pokazać w tym miejscu właśnie te dane, ilość wydanych 
decyzji administracyjnych. Proszę zauważyć, iż ona nawet wzrosła. To pokazuje, że urząd 
funkcjonował sprawnie. Byliśmy cały czas i to chcę podkreślić otwarci dla klienta. Oczywiście 
były ograniczenia, ale obsługa klienta odbywała się bez zakłóceń.  
I to było najważniejsze dla nas zadanie i temu zadaniu udało się sprostać. Oczywiście zmiany 
dotyczyły nie tylko nas urzędu, ale również naszych jednostek. Tytuł zaproponowany przez 
dyrektora Centrum Usług Wspólnych „Stan wyjątkowy w oświacie Gminy” jak najbardziej 
adekwatny. Zmiana nastąpiła zarówno w sposobie funkcjonowania i zarządzania jednostkami,  
ale również w sposobie funkcjonowania naszych dzieci i młodzieży. To jest ten trwały ślad, 
który niestety pandemia zostawia w społeczeństwie. Mówię o rozluźnieniu pewnych więzi, 
komunikacji, obszarów spotkań, wymiany. Wszystko to bardzo ważny element, który buduje 
ten kapitał społeczny, a pandemia naprawdę to w sposób naprawdę znaczący zakłóciła. Szkoły 
oczywiście funkcjonowały, co doskonale Państwo wiecie, w reżimie, ze znaczącymi 
ograniczeniami. Było kilka etapów obostrzeń, doskonale pamiętamy jak to się wszystko 
odbywało. W ślad za tym również było wsparcie dla uczniów przede wszystkim skorzystaliśmy 
z programu dotacyjnego „Zdalna szkoła” i „Zdalna szkoła+”, tak aby doposażyć dzieci  
i szkoły w niezbędny sprzęt, żeby ta praca zdalna w domach mogła przebiegać jak najbardziej 
sprawnie i bez zakłóceń. Wielkości środków macie Państwo na slajdzie, stąd nie będę 
wszystkiego przedstawiał. Skutki pandemii to jest to, z czym się będziemy borykać pewnie 
przez jeszcze dłuższy czas. Ale trzeba o tym pamiętać, o pandemii albo o głównych 
obostrzeniach pandemii. W zasadniczym zakresie pandemia się zakończyła, to nie oznacza,  
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że ona zniknęła. Wyzwania, przed którymi stoimy to sfera aktywności społecznej 
mieszkańców, inicjatyw społecznych, wydarzeń kulturalnych, społecznych, sportowych, 
działalności organizacji pozarządowych. To wszystkie sfery, które uległy wygaszeniu. Dzisiaj 
odbieramy te sygnały chociażby od środowisk senioralnych. Dla nich ważne jest żeby 
budować, tworzyć dla nich ofertę. Tak, żeby mogli  powrócić do tej aktywności społecznej.  
To samo dotyczy dzieci i młodzieży. Pandemia się zakończyła, ale wyzwania zostały i musimy 
im sprostać. W sytuacji kiedy te obostrzenia były rozluźnione korzystaliśmy również z działań 
albo z projektów, które pomagały nam również wzmacniać znacznie kompetencje, o której 
powiedziałem wcześniej. Z takiej okazji skorzystaliśmy wspólnie z Gminą Dzierżoniów oraz 
Fundacją Ziemi Krobskiej im. profesora Rajmunda Hałasa, pisząc wspólny projekt właśnie  
o wymianie doświadczeń w zakresie współpracy, partnerstw. To wszystko będzie procentować. 
Ja tylko dopowiem, że ostatnią odsłonę tego partnerstwa mieliśmy w ostatni weekend, kiedy 
odbyliśmy wizytę do naszej już zaprzyjaźnionej Gminie Dzierżoniów. Dopowiem również, że 
w ubiegłym roku mieliśmy kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej. Była to kontrola 
kompleksowa, ale ona zakończyła się dla nas wynikiem pozytywnym, co jest warte 
odnotowania. Z nowych inicjatyw jakie podejmował burmistrz, to jest członkostwo  
w Stowarzyszeniu Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej. Oczywiście pandemia wymusiła 
pewne ograniczenia. Nie było to Stowarzyszenie tak aktywne jak być powinno. Ale sądzę, że 
niedługo wrócimy na właściwe tory. Mówię to też o tym, co chciałem pokazać na slajdzie 
dzisiaj Państwu. Pewna inicjatywa, którą podejmowaliśmy wcześniej, dotycząca powstania 
klastra energetycznego nie spełniła naszych oczekiwań i nie zrealizowaliśmy tego celu. A to 
nie oznacza, że pomysł został zarzucony. Szukamy cały czas ścieżek, które nam pozwolą 
wypracować  optymalne rozwiązania w zakresie efektywności energetycznej, poszukiwania 
nowej wiedzy know how na wdrażanie nowych rozwiązań  systemowych w zakresie energetyki 
i generalnie poszanowania klimatu. To jest  jedna z inicjatyw, która sądzę, jesteśmy 
przekonani, iż pozwoli nam tym zadaniom sprostać. W sprawozdaniu finansowym z realizacji 
budżetu omówione będą szeroko zagadnienia, których zarys Państwo widzicie. Ja nie będę 
teraz wchodził głęboko w ten temat. Zwracam uwagę przede wszystkim na to ponieważ jest to 
głównie informacja dla mieszkańców nas oglądających i Państwa, którzy doskonałą to wiedzą. 
Ale skala budżetu, wydatków i dochodów ale również warto wskazać,  
że odnotowaliśmy w skali ubiegłego roku nadwyżkę budżetową, to na pewno cieszy. To jak się 
przedstawiał budżet się od 2005 roku Szanowni Państwo widzicie. Także mamy z roku na rok 
do czynienia praktyczne w ostatnim okresie z rekordowymi budżetami. Ale o tym szerzej 
będzie w sprawozdaniu, które przedstawi pan skarbnik. Będą tam przedstawione w szerszym 
zakresie inwestycje, więc ja teraz nie będę tego w szczegółach omawiał. Do działań 
strategicznych, systemowych burmistrza należy bez wątpienia inicjatywa w zakresie zmiany  
w systemie oświaty i likwidacja Szkoły Podstawowej Filialnej w Ciołkowie. Oczywiście to nie 
jest tylko uchwała lecz to jest szereg działań, które ją poprzedzały. Czyli praca zespołu, analiza, 
spotkania ze środowiskami nauczycieli, przedstawicielami Rady Rodziców, nauczycielami. To 
zwieńczenie tego procesu, w którym mocno był zaangażowany burmistrz  
i na pewno w jakimś zakresie spędzał sen z powiek. Kolejnym takim działaniem już 
sfinalizowanym jest utworzenie Centrum Usług Wspólnych. Państwo w tym zakresie 
podejmowali stosowną uchwałę w połowie ubiegłego roku. Udało się tą inicjatywą podjąć  
i zrealizować. Natomiast wymagała ona szeregu zabiegów po naszej stronie. Centrum Usług 
Wspólnych już funkcjonuje. Pomoc Społeczna. Szanowni Państwo też zwracam uwagę na 
wysokość budżetu, to jest 23 miliony złotych, w porównaniu do 19.629.404 zł w roku 2019.  
To pokazuje, że obszar Pomocy Społecznej staje się coraz większy w budżecie. Chyba jest to 
nawet pozycja największa, jeśli chodzi o udział poszczególnych obszarów naszych wydatkach. 
Pragnę zwrócić uwagę na wzrost wszelkich świadczeń w zakresie Pomocy Społecznej,  
które trafiają do naszych rodzin. Tutaj mamy skalę porównawczą z okresu powstawania 
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raportu, za rok 2018, 2019 i za rok ubiegły, ale widać tą tendencję wzrostową. Pokazujemy 
obiekt, który już jest doskonałe znany Państwu i mieszkańcom. To jest też rzecz jaką sobie 
sprezentowaliśmy, prezent gwiazdkowy można powiedzieć  w grudniu ubiegłego roku oddano 
do użytku Krobskie Centrum Usług Społecznych. Była to inwestycja o dużym ciężarze 
gatunkowym. Cieszy przede wszystkim to, że uratowaliśmy ten piękny obiekt,  
że przywróciliśmy go do życia, z nadaniem wielu funkcji. Właśnie za te funkcje odpowiada 
koordynator projektu miękkiego pani kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. Zarządza ona 
tym projektem, który ma ożywić ten obiekt. Jesteśmy w trakcie jego realizacji. Obiekt jest 
wielofunkcyjny, projekt też jest skomplikowany, partnerski ale już jest zrealizowany. 
Wyzwanie zostały podjęte i miejmy nadzieję, że wszystko będzie przebiegać zgodnie z 
planami. Kolejny obszar aktywności do której przekładamy znaczącą wagę to jest obszar 
Ochrony Środowiska.  Nie będę przedstawił wszystkich danych jakie są podane ale kilka 
inicjatyw zwraca uwagę.  Przede wszystkim po raz kolejny zastosowaliśmy zbiornik retencyjny 
aby gromadzić wody opadowe, w tym przypadku przy budynku przedszkola. Chcemy tym 
śladem dalej iść. Koncentrować się na zagospodarowanie tych zasobów, które są deficytowe w 
naszym regionie. A na pewno takim zasobem, do którego musimy  przykładać szczególną 
troskę są właśnie wody i gromadzenie ich nabiera szczególnego znaczenia. Ale również 
nasadzenia i właśnie w ubiegłym roku zdecydowaliśmy się dokonać pilotażowo nasadzeń 
większych drzew. W przypadku placu zabaw przy żłobku widać, że te nasadzenia się przyjęły, 
drzewa wypuściły na wiosnę. Więc tym krokiem idziemy dalej. Natomiast to też oczywiście 
wymaga pewnej organizacji, podejścia, utrzymania tych terenów. A jest jeszcze wiele 
obszarów, których cały czas się uczymy, sporo jest jeszcze do zrobienia. Przedstawiam kolejny 
przykład wzmacnianie efektywności energetycznej. To jest kolejny z elementów,  
o którym wspominałem. W tym kierunku podejmujemy szereg inicjatyw. Rozbudowaliśmy 
instalację fotowoltaiczną na kolejne obiekty, takie jak Gościniec Biskupiański oraz świetlicę  
w Potarzycy, Sułkowicach. Również wykonywaliśmy wiele innych zabiegów jak  w zakresie 
wymiany oświetlenia ulicznego, czy w poszczególnych obiektach na te mniej energochłonne. 
Ale istotny jest ten proces jaki podjęliśmy kilka lat temu i bardzo konsekwentnie go 
zrealizujemy. Czyli budujemy własny potencjał energetyczny można powiedzieć, który być 
może w przyszłości zaprocentuje waśnie inicjatywami klastrowymi, a być może w zakresie 
spółdzielni energetycznych, który nam pozwoli skorzystać jeszcze większym zakresie niż 
dotychczas. To jest przykład tych instalacji. Kultura - nie będę się rozwodził na ten temat. 
Doskonale wiemy jak pandemia wpłynęła na ograniczenie zakresu aktywności Gminnego 
Centrum Kultury ale również można powiedzieć w szerszym aspekcie. To jest ten obszar, który 
wymaga teraz intensywnych działań, tworzenia ofert, inicjatyw dla mieszkańców. Jako 
przykład podaliśmy ilość widzów, która była w skali roku, porównanie do roku 2019. 
Szanowni Państwo widzicie jaki to był drastyczny spadek. Biblioteka publiczna - oczywiście  
pokazuję tylko dane nie po to, żeby pokazywać, że nie było aktywności, tylko po to, żeby 
zobrazować skalę wygaszenia czy zmniejszenia w pewnych sferach naszej aktywności. To są 
przedstawione dane dotyczące łącznie wypożyczania ogółem. To jest to jak Burmistrz dzisiaj 
wychodzi do Państwa, do nas wszystkich z inicjatywą w zakresie Biblioteki i Gminnego 
Centrum Kultury ma być elementem wzmacnia tego potencjału, tak żeby tworzyć tą ofertę, 
żeby deficyty jakie się pojawiły w tym roku, żeby móc w tym roku już na początku tego roku 
ze zrównoważeniem, w jeszcze większych obszarach zrealizować. To dodatkowy kontekst dość 
odważnego działania i aktywność tym zakresie. Projekty z udziałem środków zewnętrznych - 
też nie będę tego szeroko omawiał. Ale na pewno warto wspomnieć dwóch projektach. To jest 
historyczny moment. Od ubiegłego roku funkcjonuje na terenie naszej gminy żłobek, z czego 
bardzo się cieszymy. Jest w pełnej obsadzie 25 dzieci, funkcjonuje w nowym obiekcie, jak już 
doskonale wiemy. Również w tym samym obiekcie funkcjonuje oddział naszego przedszkola 
publicznego, również w liczbie 25 dzieci. Inne projekty, z którymi mieliśmy go czynienia mają 
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Państwo wymienione na slajdzie. Tylko zwrócę uwagę jeszcze na Lokalne Centrum 
Popularyzacji Nauki Edukacji i Innowacji w Krobi dlatego, że z tym projektem 
infrastrukturalnym mamy do czynienia od 2017 roku i  właśnie w ubiegłym roku go 
zakończyliśmy. Ostatnim elementem wyposażenia był wir wodny. Ale to pokazuje jak 
czasochłonne są pewne projekty i oczywiście w ślad za tym idzie skala zaangażowanie 
pracowników. Na pewno warte podkreślenia. Projekty czasami są trudne i łatwiejsze.  
I niestety projekty unijne związane są z tymi regułami, które wymagają naprawdę od nas 
dużego poświęcenia. To jest skala rozliczeń projektowych jaką mieliśmy 2020 roku. Sami 
Państwo widzicie, że kwota naprawdę robi wrażenia. No i chciałbym zakończyć takim 
akcentem. Były też momenty które pozwalały zapomnieć o pandemii to jest właśnie moment 
uroczystego otwarcia w Biskupańskiego Gościńca w Domachowie. To wszystko z mojej 
strony. Oczywiście jesteśmy otwarci  na pytania, dyskusję czy refleksję. Dziękuję za uwagę. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda:  
 
Dziękuję Panie Burmistrzu. Tak jak Pan powiedział kolejnym elementem sesji jest debata nad 
raportem. Myślę, że materiał do dyskusji Państwo jak najbardziej mieli przedstawiony. Tak jak 
Pan Burmistrz powiedział, ta prezentacja miała pewne rzeczy usystematyzować, szczególnie 
także pokazać mieszkańcom, którzy obserwują nasze dzisiejsze obrady,  
bo Państwo radni otrzymaliście oryginał tego dokumentu i każdy z was mógł się z nim 
zapoznać. W związku z tym jeśli Państwo chcecie otwieram debatę nad raportem, możecie 
Państwo w tym punkcie zabrać głos. Proszę bardzo radny Sławomir Gembiak. Zapraszam do 
mikrofonu.  
 
Radny Sławomir Gembiak: 
  
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo. Dość 
wnikliwie przeczytałem raport i może króciutko tylko po kolei kilka punktów, które mnie 
trochę zastanawiają. Związki i stowarzyszenia. Gmina Krobia o ile dobrze policzyłem 
uczestniczy w dziewięciu związkach i stowarzyszeniach. Na pewno niektóre z nich są 
niezbędne. Natomiast zastanawiam się czy jest konieczne, żeby Gmina Krobia uczestniczyła w 
tych wszystkich związkach czy stowarzyszeniach, które są wymienione w raporcie. Myślę,  
że jest to temat, który należałoby przedyskutować na późniejszych posiedzeniach. 
Rewitalizacja - ogromny projekt, którym Gmina Krobia uczestniczy. Wiele już punktów tej 
rewitalizacji zostało wykonanych, niektóre są w trakcie realizacji. Myślę, że jest to duże 
osiągnięcie naszej gminy, wykorzystania środków zewnętrznych z udziałem środków 
własnych. Obraz naszej gminy naprawdę się poprawił, poprawia cały czas i myślę, że ten 
ostatni punkt,  jeden z tych punktów czyli odrestaurowanie rynku w Krobi, który się zaczął 
będzie zrealizowany do końca i ten rynek będzie naszą dumą i chlubą. Jednym z punktów 
rewitalizacji jest też system kanalizacji, który został wykonany przy Przedszkolu „Pod 
Świerkami”, który to system zbiera wodę z rynien tego budynku i jest tam też duży zbiornik 
oraz zamontowana pompa. Mam nadzieję, że woda, która będzie zgromadzona w tym 
zbiorniku, ta deszczówka będzie wykorzystywana między innymi też do podlewania boiska. 
Zastanawiam się tylko czy tam zostało zrobione podłączenie, wyjście tak popularnie mówiąc  
z tego zbiornika, żeby to boisko można było podlewać, czyli wykorzystać darmową wodę. 
Następny punkt, nad którym chciałbym trochę się zastanowić to realizacja Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Gminy Krobia na lata 2015-2022. Wiemy, że ku końcowi zbliża się, 
miejmy taką nadzieję, że ku końcowi zbliża się problem pozyskania działek pod budowę 
stadionu sportowego w Krobi. Miejmy nadzieję, że uda się to zrealizować. Natomiast  myślę,  
że jest to główny problem, żeby temat budowy stadionu już ruszył. Cały czas trochę martwi 
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mnie to, że w tej rubryce przewidziany koszt jest nadal zero złotych. Myślę, że ta budowa 
stadionu wydaje się  naprawdę oczekiwana przez środowisko sportowe w gminie Krobia. Tym 
bardziej że, dość dobrze się zaczyna dziać bo w gminie Krobia działa Gminna Akademia 
Sportu, która jest pierwszym wydaje mi się bardzo poważnym krokiem do zjednoczenia 
gminnego środowiska piłkarskiego. Akademia Sportu zrzesza młodych piłkarzy z całej gminy, 
ze wszystkich klubów sportowych i  myślę, że to jest dobry krok i myślę, że budowa stadionu 
jest potrzebna. Ostatnia rzecz, na którą chciałbyś się tutaj trochę zatrzymać to jest rzecz, która 
jest w trakcie realizacji, na co są też pewne, nie pamiętam już dokładnie jakie środki 
przewidziane ale chodzi o system monitoringu. Dlaczego o monitoringu mówię. Ponieważ 
przechodząc, spacerując w Krobi w niedzielę rano, szczególnie w niedzielę rano, do południa 
po Parku imienia Jana Pawła II, na Wyspie kasztelańskiej, przy boisku Orlik, przy terenie  
szkolnym Szkoły Podstawowej, myślę, że takich miejsc jest jeszcze wiele to niestety ale tam 
monitoring przydałby się bardzo. Miejsca te szczególnie w niedzielny ranek, w niedzielę do 
południa wyglądają, nie boję się powiedzieć jak wysypiska śmieci. Myślę, że jest to problem, 
 z którym musimy się zmierzyć. Oczywiście stan monitoringu nam nie pomoże tego problem 
rozwiązać. Myślę, że to potrzeba współpracy, która się w tym Raporcie pojawia czyli problem 
gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych czyli komisja alkoholowa. Krótko 
mówiąc musi być tutaj współdziałanie. Sam monitoring oczywiście tego nie rozwiąże. Musi 
być współdziałanie Policji, społeczeństwa, rodziców przede wszystkim, nauczycieli i w ogóle 
całego społeczeństwa. Ale myślę, że należy rozpocząć od dobrego, sprawnego monitoringu  
i egzekwowania  tego co tam na monitoringu można zauważyć. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda:  
 
Dziękuję Panu Radnemu. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos, w swoim wystąpieniu wskazać 
pewne elementy Raportu? Pan Burmistrz chciałby teraz odpowiedzieć, to bardzo proszę. 
 
Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 
  
Pan  Przewodniczący powiedział, że jest debata, w debacie się dyskutuje więc też chciałem 
jeszcze raz zabrać głos. Myślę że bardzo też trafnie Pan Radny Gembiak w swoim wystąpieniu 
zwrócił uwagę na wiele też zadań i przedsięwzięć, które też musimy Szanowni Państwo cały 
czas jakby poprawiać i uskuteczniać. Chciałem  podziękować Panu Radnemu za swoje 
przemyślenia i wnioski. Pokrótce tylko do głosu Pana radnego chciałbym się odnieść. Jak 
najbardziej powinniśmy, w tym też zwłaszcza Państwo jako Rada Miejska w Krobi, analizować 
kwestie przynależności naszego samorządu do wielu związków i organizacji pozarządowych, 
do których przystąpiliśmy. Należy pamiętać, że przez to, że jesteśmy w jakimś porozumieniu 
międzygminnym czy związku, realizujemy nasze zadania własne, których jak Państwo 
doskonale wiedzą mamy 20 w ustawie o samorządzie gminnym. Wiele tych zadań jest w 
jeszcze lepszy sposób, bardziej efektywny, racjonalizujący koszty realizowane jest właśnie 
poprzez członkostwo w tych poszczególnych związkach. Przed ewentualnym wystąpieniem, z 
któregoś z tych związków bądź stowarzyszenia też prosiłbym o tym oczywiście pamiętać. Ale 
dyskusja nad tym jak najbardziej jest potrzebne. Dziękuję Panu za ten głos dotyczący 
rewitalizacji naszego samorządu, zwłaszcza centrum miasta Krobia. To też jest możliwe przede 
wszystkim dzięki Państwa aktywności, wielu samorządowców poprzedniej kadencji oraz 
mieszkańców, którzy aktywnie tak jak Państwo doskonale wiedzą brali udział  
w konsultacjach społecznych, wizytach, różnych spacerach. To też Szanowni Państwo 
wszystko co złożyło się na to, że dzisiaj jesteśmy na półmetku realizacji tego największego 
naszego zadania inwestycyjnego, ale też społeczno-kulturalnego jakim jest projekt rewitalizacji 
w naszym samorządzie. Żywimy nadzieję, że te pozostałe zadania w tym przyszłym, a 
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najpóźniej w 2023 roku zakończą się sukcesem. Kwestia, na którą też Pan Radny Gembiak 
zwrócił uwagę dotyczy Ochrony Środowiska, gromadzenia wód opadowych,  
o których też zwracał uwagę w swoim wystąpieniu zastępca. Oczywiście to też, Szanowni 
Państwo jest bardzo ważny obszar. Myślę, że nawet chyba wszyscy są do tego przekonani,  
że to jeden z najważniejszych, przed którym będziemy stać co najmniej w najbliższej dekadzie. 
Wiele aspektów i wiele uwag zagadnieniom ochrony środowiska, w tym zagospodarowaniu 
wody opadowej, będziemy poświęcać w pracach nad strategią rozwoju Gminy Krobia czy to do 
roku 2028 czy do roku 2030. Odpowiadając na pytanie, to jeszcze pompy nie mamy 
zamontowanej ponieważ nie była ona w projekcie przewidziana. Jeśli mówimy o zbiorniku 
retencyjnym przy ulicy Ogród Ludowy to prowadzimy analizę, szacujemy koszty montażu 
pompy, zarówno w tym zbiorniku jak również przy zbiorniku przy Centrum Biblioteczno-
Kulturalnym, które w najbliższym czasie oddane zostanie do użytku. Staramy się na ten 
moment poprzez Spółdzielnię Socjalną ECOSS czy inne osoby, wodę wypompowywać, 
nie wykorzystując jeszcze pomp. W kwestii Lokalnego Programu Rewitalizacji, o którym 
mówił Pan Radny w kontekście obiektów sportowo-rekreacyjnych, w tym budowy stadionu w 
Krobi, to jesteśmy cały czas na ostatniej prostej jeśli chodzi o przejęcie poszczególnych 
prywatnych nieruchomości, które pozwolą po pierwsze stać się właścicielami w tych działek, a 
przede wszystkim realizacji kolejnego etapu jakim będzie przygotowanie dokumentacji 
projektowej budowy stadionu. Szanowni Państwo jak tylko staniemy się właścicielami tej 
ostatniej  nieruchomości, to niezwłocznie Radnych i  naszych mieszkańców o tym 
poinformujemy. Zwrócił Pan uwagę na kwestię monitoringu naszej przestrzeni publicznej.  
Nie ukrywam, że to jest jedno z wyzwań przed którym stoimy. To też, jak słusznie wskazał Pan 
Radny, że tego problemu zaśmiecania, hałasu przestrzeni publicznej nie rozwiążemy tylko  
i wyłącznie poprzez monitoring. Cieszy mnie, że na to  Pan uwagę też zwrócił.  To jest kwestia 
egzekwowania tych zdarzeń, które odbywają się w naszym mieście i w naszych sołectwach.  
To również kwestia też działań służb porządkowych, które przede wszystkim powinny dbać  
o bezpieczeństwo i porządek publiczny. Ale Szanowni Państwo też dużo uwagi musimy 
poświęcić w najbliższym czasie w kwestii odpowiedniego wychowania i kształtowanie postaw 
obywatelskich. To jest najważniejsza rzecz, na którą mamy wpływ też jako rodzice, jako 
opiekunowie prawni, ale też jako pedagodzy, pracownicy poszczególnych jednostek, 
poszczególnych instytucji, jak i też komisja alkoholowa jaka została przywołana. Więc każdy z 
nas jak najbardziej może do tego cegiełkę dołożyć aby poprawa bezpieczeństwa na naszym 
terenie była na wyższym poziomie. Mam nadzieje, że tak będzie się działo. Odnośnie 
monitoringu to jesteśmy w trakcie opracowania koncepcji obejmującej centrum miasta Krobi. 
Pan Adam Sarbinowski Naczelnik Wydziału Organizacyjnego ten temat koordynuje. Będziemy 
sukcesywnie części naszego miasta i gminy zwłaszcza po rewitalizacji obejmować tym 
monitoringiem. Szanowni Państwo będziemy musieli zrobić to oczywiście etapami ze względu 
na bardzo duże koszty, które będą musiały być wyłożone z budżetu Gminy na to, żeby ten 
monitoring był w takim zakresie jaki oczekujemy, jaki oczekują wszyscy mieszkańcy. Dziękuję 
za głos Pana radnego.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo. Pytałem Panie Burmistrzu o to, czy Pan zabierze głos bo sam chciałem zabrać 
głos. Dlatego nie wiedziałem czy będzie Pan na końcu odpowiadał, czy w trakcie, 
ale okazało się, że w trakcie. Czy ktoś jeszcze z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę.  
Na koniec parę zdań na temat raportu. Trudno jest oceniać przez radnego miniony rok bo my 
jako radni  braliśmy udział w tworzeniu budżetu na co dzień i w realizacji tego budżetu.  
Choć rzeczywiście proces ewolucyjny polega na tym, żeby o słabszych rzeczach mówić, dobre 
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doceniać i wyciągnąć z tego wnioski. Na pewno trudny czas pandemii mamy za sobą,  
jak pamiętacie Państwo w zeszłym roku kiedy pojawiła się sytuacja pandemiczna naszym kraju, 
określił takie bardzo ciemne scenariusze. Pamiętam spotkania na komisji budżetu,  
na których mówiliśmy o bardzo dużym spadku dochodów, co na szczęściem nie okazało się aż 
tak wysokim spadkiem i pozwoliło między innymi na to, że w dużej części mogliśmy uchwalony 
parę miesięcy wcześniej projekt budżetu realizować. Ale analizując to, co się działo w zeszłym 
roku w temacie rozwoju Gminy Krobia oczywiście pojawia się jeden kontrast, o którym mówił 
pan wiceburmistrz czyli kwestia zgonów w naszej gminie, co też niestety jak Państwo 
zwróciliście uwagę, przekłada się na to, że liczba ludności mieszkańców w naszej gminie 
sukcesywnie maleje.  W roku 2020 to było 12.845 osób. Na pewno covid miał na to wpływ, ale 
musimy też zwrócić uwagę na niską relatywnie liczbę urodzeń. Oczywiście ten negatywny 
wpływ covidu w Polsce został oczywiście zneutralizowany przez działania samorządu.  Myślę, 
że jest okazja żeby też głośno to powiedzieć, że wprowadzanie obostrzeń, wszystkich ograniczeń 
dzięki zaangażowaniu nas wszystkich, myślę mieszkańców, pozwoliło ustrzec wielu nas przed 
śmiercią i ta statystyka nie jest jeszcze bardziej negatywna. Tyle o tych złych, niepozytywnych 
rzeczach. Miejmy nadzieję, że ten covid pomimo, że z nami zostanie, to może nie będzie tak 
wielkich szkód czynił. Z drugiej strony analizując to, co się działo w zeszłym roku w temacie 
rozwoju gminy, realizacji budżetu, to oczywiście należy o paru rzeczach powiedzieć w 
kontekście realizacji budżetu inwestycyjnego. Pan wiceburmistrz mówił o Krob-Kulcie, o 
KCUSIE, mówił o utworzeniu CUWU, czy także likwidacji Szkoły Filialnej w Ciołkowie, która 
była dla nas trudną decyzją, a która miejmy nadzieję, tak jak podejmując uchwałę wyrażaliśmy, 
że wpłynie to na pozytywny rozwój mieszkańców naszej gminy. Wartym jest zwrócenia uwagi 
informacja, która się też pojawia w Raporcie, a która wiąże się z gruntami naszej gminie jakie są 
do dyspozycji. Ostatnio mieliśmy okazję podejmować uchwałę, w której  analizowaliśmy 
wniosek mieszkańca o to, żeby kolejne grunty przekształcać na cele mieszkaniowe. Mogliście 
Państwo możliwość zwrócić uwagę, że w gminie Krobia gruntów pod mieszkalnictwo jest 159 
hektarów. Tyle mamy dzisiaj do dyspozycji. Pod produkcję i usługi 107, a 27 pod 
mieszkalnictwo i usługi. Myślę, że to jest warte powiedzenia, jaki dzisiaj potencjał rozwojowy w 
naszej gminie już istnieje. Wiele elementów, które pojawiło się w Raporcie związanych jest z 
ochroną środowiska. Staramy się, a burmistrz przy naszym wsparciu myślę, że skutecznie to 
realizuje, prowadząc działania związane z niską emisją oraz ochroną wód. Coraz więcej widzi 
się na podwórkach mieszkańców boczek, w którym gromadzi się deszczówkę. Jako Gmina także 
we własnych instytucjach dajemy, myślę przykład, który w taki sposób procentuje. Na koniec 
chciałbym się odnieść jeszcze do już tak na gorąco do kwestii monitoringu. Pan burmistrz  
i pan radny mówili o tym, że rzeczywiście ten monitoring wymaga usprawnienia. Jednak jasno 
trzeba podkreślić, że monitoring nic nie da, jeśli nie będzie świadomych mieszkańców. 
Edukacja, która też została wymieniona przez kilka przypadków powinna być podstawą tego, że  
ten monitoring w pewnym momencie stwierdzimy, iż jest bezpodstawnie montowany, bo 
będziemy mieli tak świadomych ludzi, mieszkańców, którzy niszcząc majątek Gminy niszczą 
swój majątek. Bo to niestety przez naprawy, renowacje rzeczy, które mogłyby jeszcze wiele lat 
służyć my musimy jak Rada, jako Burmistrz przesuwać środki z budowy chodnika przed jednym 
czy drugim domem na to, żeby naprawić jakoś złamaną łapkę i inne niepotrzebnie zniszczone 
rzeczy. Na pewno należy zwrócić uwagę na edukację oraz podnieść świadomość dzieci, które 
bardzo często mogą zwrócić uwagę przy jakiejś okazji na to, aby rzeczy szanować. To tyle z 
mojej strony. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza 
Krobi.                                                                                                                                                                       
Uchwała jest konsekwencją wcześniejszego dzisiejszego punktu. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/270/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 r. w 
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sprawie: udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Krobi. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2020 rok. 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej.  
1. przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2020 rok.                   
Skarbnik Gminy Damian Walczak przedstawił Zarządzanie Burmistrza Krobi Nr 43/2021 z dnia                         
24 marca 2021 r. w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Krobia oraz 
planów finansowych gminnych instytucji kultury za rok 2020, stanowiące załącznik do 
niniejszego protokołu.  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Uchwała, o której w tym momencie 
rozmawiamy dotyczy sprawozdań finansowych oraz sprawozdania z wykonania budżetu.  
Ja myślę, że z przyczyn oczywistych, o których często mówimy na komisjach branżowych 
skupimy się na sprawozdaniu z wykonania budżetu, ponieważ sprawozdanie finansowe ma nieco 
inny charakter i ono przede wszystkim ma istotne znaczenie z punktu widzenia rachunkowości. 
Natomiast z punktu widzenia analizy wykorzystania środków sprawozdanie  
z wykonania budżetu czyli sprawozdanie, o którym za chwilę powiemy w prezentacji, jest 
najistotniejsze. W zakresie wykonania dochodów i wydatków w roku 2020, widzimy wobec 
planowanego deficytu w kwocie 6.848.000 zł, nadwyżkę czyli wyższą kwotę realizowanych 
dochodów, aniżeli kwotę zrealizowanych wydatków. Mamy tutaj kwotę ponad 4.000.000 zł 
nadwyżki. W ujęciu globalnym okazuje się, że wynik budżetu był o ponad 10.000.000 zł lepszy 
niż planowaliśmy. O przyczynach takiego stanu rzeczy za chwilę. Bardzo ważną pozycją  
w zakresie analizy dochodów i wydatków jest nadwyżka operacyjna. Tutaj również bardzo dobry 
wynik 6.700.000 zł. Zestawienie realizacji i dochodów od roku 2008 pokazuje, że rok 2020 pod 
tym względem był zdecydowanie wyjątkowy. 75 milionów zł wykonanych dochodów w roku 
2020 wobec kwoty na przykład 24 milionów zł w roku 2007. Na tym slajdzie widzicie Państwo 
dochody podatkowe czyli te dochody, na które w jakiejś części Gmina ma wpływ. Nie mamy 
wpływu na realizację dochodów z dotacji, na zadania zlecone. Nasz wpływ na kwotę subwencji 
również jest ograniczony. Natomiast dochody podatkowe to w głównej mierze podatki lokalne, 
podatek od nieruchomości, podatek rolny, podatek od środków transportowych, te na które 
wpływ mamy. Oczywiście również w jakiś ramach i udziały w podatkach od osób fizycznych i 
od osób prawnych. Mamy wpływ w zakresie rozwoju gospodarczego. Natomiast jak pokazują 
ostatnie decyzje organów rządowych również ten wpływ jest ograniczony, ponieważ poziom 
tych dochodów zależy  od na przykład stawek podatkowych, od skali podatkowej, od ulg 
podatkowych, jak również od sytuacji makroekonomicznej. Niemniej jednak widzimy, że w roku 
2020 odnotowano poziom dochodów podatkowych w wysokość 22,5 miliona zł.  I  znowu 
porównanie, cofnęliśmy się do roku 2004  gdzie mamy 7 milionów czyli w skali 6 lat wzrost 
ponad 3 krotny. Kolejna rzecz struktura dochodów w roku 2020. Jest do pokłosie tego, co 
powiedziałem Państwu przed chwilą. Jeśli chodzi o poziom i strukturę dochodów to największy 
udział mają dotacje. Udział tych dotacji w ostatnich latach również wzrósł. Jest to związane 
między innymi ze zwiększeniem poziomu świadczeń socjalnych dla mieszkańców. Mówimy 
tutaj między innymi o programach rządowych „Rodzina 500 plus”, również świadczenia 
rodzinne i inne dotacje na realizację zadań zleconych oraz projekt dotyczący wsparcia dzieci,  
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które rozpoczynają szkołę albo uczęszczają do szkoły, tak zwany program „300 plus”.  
Jak wiemy ten program przeszedł pewną metamorfozę i od roku 2021 nie będzie on już 
realizowany bezpośrednio przez Gminy czy przez Ośrodki Pomocy Społecznej. Natomiast  
z tego wykresu widzimy, że udział dochodów w postaci dotacji to niemal 50% budżetu. Udział 
subwencji oraz udział PIT-ów i CIT-ów jest zdecydowanie mniejszy. Przechodzimy już do 
wydatków. Wydatki ogółem w roku 2020 również były na rekordowym poziomie. Jest to 
związane przede wszystkim z wysokim poziomem inwestycji. Na wykresie, który Państwo 
obecnie widzicie mamy poziom inwestycji w latach 2007-2020. Widzicie Państwo ten ostatni 
diagram, ostatni słupek, który wskazuje na zdecydowanie najwyższy w historii Gminy poziom 
wydatków majątkowych. Ponad 13 milionów 400 tysięcy zł przeznaczyliśmy właśnie na 
realizację wydatków inwestycyjnych. Oczywiście ten poziom miał być jeszcze wyższy,  
ale ze względu na różne okoliczności część inwestycji, głównie tych finansowanych ze środków 
zewnętrznych zostanie przeniesiona na lata kolejne, 2021 oraz 2022. Jeśli chodzi  
o strukturę wydatków tutaj mamy pewną zmianę, o której mówiliśmy już albo 
przygotowywaliśmy się do tej zmiany w ostatnich latach. Otóż najwyższy poziom albo  
w strukturze wydatków największy udział wydatków mają już teraz wydatki w zakresie Pomocy 
Społecznej. Można powiedzieć, że w tej klasyfikacji nieco prześcignięta została oświata, na 
którą wydajemy wciąż bardzo dużo środków, ale jednak poziom wydatków na Pomoc Społeczną 
jest nieco wyższy. Nie zmieniła się struktura wydatków w zakresie administracji, zmniejszyła się 
kwota i poziom wydatków na obsługę długu, co jest związane przede wszystkim ze zmniejszoną 
stawką WIBOR, od których wydatki na obsługę długu zależną. Nadwyżka bieżąca Szanowni 
Państwo to różnica między dochodami i wydatkami bieżącymi. Kwota nadwyżki bieżącej de 
facto wskazuje jakie są możliwości w zakresie rozwoju Gminy. Rozwoju, bo ta kwota pokazuje 
nam ile możemy de facto przeznaczać na spłatę starych zobowiązań, ile możemy przeznaczać na 
nowe inwestycje, bez konieczności sięgania po kredyty, pożyczki czy emisje obligacji. Tutaj 
również analiza z czternastu lat. Różnie to wyglądało. Przez pewien okres mieliśmy sytuację 
ustabilizowaną na poziomie 2 milionów zł. Ale były to lata 2017 gdzie ten poziom był wyższy 
niż obecnie i wynosił ponad 7.5000.000 zł. Wówczas mieliśmy sytuację korzystną z punktu 
widzenia dochodów podatkowych, gdzie ustawodawstwo pozwalało nam wyżej opodatkować 
farmy wiatrowe. W roku 2020 takiej sytuacji nie mieliśmy. Ale poziom nadwyżki bieżącej i tak 
był bardzo wysoki jak na nasze możliwości 6.700.000 zł. Widzimy jednak Szanowni Państwo 
tendencję malejącą i nie mówię tutaj o tym wykresie, ale zakresie prognoz na lata następne. 
Niestety, ale ustawodawstwo w zakresie zmniejszonych udziałów w podatkach od osób 
fizycznych, czy w podatku od osób prawnych może spowodować, że ta nadwyżka bieżąca a więc 
również możliwości Gminy, co do funkcji rozwojowych będą nieco mniejsze. Stan zadłużenia. 
Oczywiście zadłużenie jest związane z wykonaniem budżetu, ale jest też związane z poziomem 
planowanych głownie inwestycji. W roku 2020 nasze zadłużenie wzrosło. Spłaciliśmy kredyt 
sprzed kilku lat. Kupiliśmy obligacje, które były emitowany kilka lat wcześniej. Ale 
zaciągnęliśmy nowy kredyt, wyemitowaliśmy nowe serie obligacji na kwotę 5.000.000 zł. 
Obecnie poziom to ponad 15.000.000 zł, zbliżony do tego z roku 2012 i 2013. Wówczas 
mieliśmy dużo trudniejszą sytuację jeśli chodzi o dochody. Dzisiaj jest ona lepsza. Zwróćcie też 
Państwo uwagę, że w zakresie naszych projektów rewitalizacyjnych bardzo odważnych i 
ambitnych oraz możliwości pozyskania środków zewnętrznych w tym roku oraz w roku 2022 
planujemy kolejne zobowiązania. Dlatego tak jak już Państwu mówiliśmy podczas sesji, gdzie 
takie uchwały były podejmowane poziom ten jeszcze wzrośnie. Natomiast dzięki Państwa 
decyzji o dywersyfikacji poziomu spłaty zobowiązań wskaźniki zadłużenia w perspektywie do 
roku 2030 nie powinny być w żaden sposób zagrożone. Ten wykres pokazuje Państwu jak od 
roku 2007 kształtowały się poziomy zadłużenia. Jak Państwo wiecie głównie opieramy się na 
obligacjach, w dużo mniejszym zakresie na kredytach i pożyczkach. Teraz Szanowni Państwo 
może trochę zdjęć, które w uzupełnieniu prezentacji, którą przedstawił Pan Wiceburmistrz 
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wskażą na co, na podstawie Państwa decyzji w roku 2020 wydaliśmy środki. Oczywiście nie 
będzie tutaj wszystkich inwestycji, będą wybrane z nich i również kwoty, które przeznaczyliśmy 
w roku 2020 albo w perspektywie całej realizacji danego przedsięwzięcia. Jeśli chodzi o drogi to 
największą inwestycją w roku 2020 była przebudowa ulicy Kopernika. Ważna droga, bardzo 
gęsto zaludniona. 1.600.000 zł przeznaczyliśmy w roku 2020. Jak Państwo wiecie obecnie trwa 
remont dwóch dróg również na tym osiedlu, ulicy Cichej  i Kwiatowej, a właściwie częściowo 
już został on zakończony. W międzyczasie była realizowana droga śródpolna ulica Odrodzenia 
w Krobi. Od lata realizujemy zadania z uwzględnieniem innych technologii ze wsparciem 
środków z Województwa Wielkopolskiego. Między innymi na remont ulicy Odrodzenia 
przeznaczyliśmy kwotę 160.000 zł. Kolejna inwestycja również od lat wspieramy na zasadzie 
porozumień pomocy finansowej Powiat Gostyński, gdyż  na terenie naszej gminy sieć dróg 
powiatowych jest najgęstsza z wszystkich gmin geograficznie wchodzących w skład powiatu. 
Długo oczekiwany remont, który trwał 2 lata  drogi w Starej Krobi. Wartość drugiego etapu 
inwestycji to 600 000 zł. To również wsparcie dla Powiatu Gostyńskiego ponad 600.000 zł. I 
drugi etap przebudowy drogi Niepart-Gogolewo-Chwałkowo z wykorzystaniem tańszej ale 
efektywnej technologii. Mieszkania komunalne w Domachowie. Budowa czterech mieszkań ze 
wsparciem środków z Banku Gospodarstwa Krajowego. Wartość drugiego etapu inwestycji 
540.000 zł. Łącznie inwestycja za niemal 760.000 zł. Tak jak powiedziałem w znacznej mierze 
zadanie to było sfinansowane ze środków zewnętrznych. Kolejne zdjęcie również wnętrza, to 
lokale dla czterech rodzin. Centrum Biblioteczno-Kulturalne KROB-KULT. Celowo to zdjęcie 
nie jest zdjęciem bieżącym bo przecież analizujemy tutaj wykonanie budżetu za rok 2020, to stan 
sprzed kilku miesięcy.  W sumie w roku 2020 na ten etap rewitalizacji przestrzeni miejskiej 
Krobi wydaliśmy prawie 3.500.000 zł. Kolejny budynek to zrewitalizowany Krobskie Centrum 
Usług Społecznych czyli budynek starej gazowni. Również ze wsparciem środków 
zewnętrznych. Wartość prac wykonanych w roku 2020 ponad 4.000.000 zł. Całkowita wartość 
inwestycji 4.300.000 zł. Projekt również partnerski przy wsparciu środków zewnętrznych 
unijnych ale również Powiatu Gostyńskiego. To zdjęcie przedstawia Państwu jak ten budynek 
wyglądał wcześniej, a jak wygląda teraz. Mieliście Państwo okazję zobaczyć obiekt, nawet 
odbywać jedną z komisji. Więc myślę, że doskonale Państwo orientujecie się jak on wygląda. 
Świetlica Chumiętki. Również zdjęcie porównawcze. W zakresie świetlic w kilku budynkach 
ingerowaliśmy w roku 2020. Akurat jeśli chodzi o świetlicę w Chumiętkach, to nie było remontu 
tylko budowa jak Państwo wiecie od podstaw. Zdjęcie z 2019 roku, które mieliście Państwo w 
prezentacji i stan prac już po ukończeniu tej inwestycji na koniec 2020 roku. W sumie wartość 
inwestycji to około 500.000 zł. Modernizowaliśmy kolejne świetlice. Przedstawione kolejne 
zdjęcia to świetlice w Domachowie, Kuczynie i Wymysłowie. Zakresy prac często wskazywane 
przez mieszkańców na poziomie zebrań sołeckich, środki przeznaczone częściowo z funduszu 
sołeckiego. Kolejne zdjęcie to świetlica w Posadowie elewacja, w Pudliszkach remont sali 
głównej. Kolejny etap rewitalizacji, element rewitalizacji czyli budowa grobli. Wartość prac 
wykonanych w roku 2020 to 640.000 zł. Pozwoliłem sobie umieścić  zdjęcie, dzięki któremu 
jeden z naszych mieszkaniec wygrał nagrodę. Bardzo urokliwe zdjęcie pokazujące groblę. 
Również w tle nasz kościół. Gminny Żłobek w Krobi oraz oddział przedszkolny. Na ten temat  
dużo Pan Wiceburmistrz mówił. To zadanie było realizowane już 2019 roku, a w roku 2020 
wykonywaliśmy doposażenia tego obiektu. Wartość zakupów inwestycyjnych projektowych to 
około 100 000 zł. Oświetlenie uliczne, mówimy o elemencie oświetlenia w Pudliszkach 
realizowanego od kilku lat na osiedlu przy ulicy Krobskiej na kwotę 55.000 zł. Miejmy nadzieję, 
że na koniec tego roku będziemy mogli pochwalić się zmodernizowanym oświetleniem na 
terenie całej Gminy. W ramach umowy z ENEĄ planowana jest wymiana 1200 opraw 
oświetleniowych na oprawy ledowe. Dzięki temu zmniejszą się koszty i zwiększy efektywność 
tego oświetlenia. Jak co roku modernizacja placów zabaw. Pandemia też wskazała na pewną 
korektę w zakresie założeń zebrań wiejskich.  W funduszach sołeckich zrezygnowano w roku 
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2020 z wiadomych przyczyn z różnego rodzaju spotkań integracyjnych, dożynek, Dni Dziecka, a 
środki niektóre sołectwa przeznaczyły właśnie na doposażenie placów zabaw. Niestety te place 
zabaw w znacznej mierze w ubiegłym roku nie mogły być dostępne. Myślę, że ten czas, który 
dzisiaj mamy pozwala na to, aby  najmłodsi cieszyli się z tych  nowych urządzeń. W takim 
telegraficznym skrócie taka nasza wycieczka po  inwestycjach oraz po liczbach. Jeśli są jakieś 
pytania to bardzo proszę. 
2. opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego – Uchwała Nr SO-10/0954/67/2021 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 
13 kwietnia 2021 roku w sprawie : wyrażenia opinii o sprawozdaniu  z wykonaniu budżetu 
Gminy Krobia za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 
i objaśnieniami.  
Skarbnik Gminy Damian Walczak przedstawił powyższą opinię pozytywną, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
3. opinia komisji budżetu o projekcie uchwały pozytywna wydana na posiedzeniu w dniu                      
28 czerwca 2021 r.  
4. dyskusja :  nie zgłoszono.  

Głosowano Uchwałę Nr XXXV/271/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 r.               
w sprawie:  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Krobia za 2020 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Krobi 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Krobia za 2020 rok. 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej.  
1. opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi o wykonaniu budżetu Gminy Krobia 
za 2020 rok, sprawozdaniach finansowych Gminy Krobia za rok 2020 oraz informacji                    
o stanie mienia komunalnego wraz z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi                       
za 2019 rok.                                                                                                                                           
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Mikołajczak przedstawił powyższą opinię wraz                            
z wnioskiem  o udzielenie absolutorium, stanowiące załącznik do niniejszego protokołu.   

2. opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniesionym wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi – Uchwała Nr SO-10/0955/42/2021 Składu 
Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 14 maja 2021 roku w sprawie : wyrażenia opinii                               
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi o udzielenie Burmistrzowi Krobi 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok.  
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił powyższą opinię pozytywną, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.   
3. dyskusja : nie zgłoszono. 
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Głosowano Uchwałę Nr XXXV/272/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 r.                    
w sprawie: udzielenia Burmistrzowi Krobi absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Krobia za 2020 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: gratuluję Panie Burmistrzu otrzymanego 
absolutorium. Proszę także w imieniu moim oraz radnych Rady Miejskiej przekazać gratulacje 
wszystkim osobom, które z Panem współpracują na co dzień. 
Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 
Proszę Państwa wiem, że jest oczekiwana przerwa więc pozwolę sobie krótko zabrać głos.  
Chciałbym podziękować Państwu w imieniu własnym ale też wszystkich moich 
współpracowników za udzielone wotum zaufania. To jest bardzo ważne, że Państwo Radni też 
doceniają tą pracę, którą organ wykonawczy gminy wykonuje. Myślę, że  jest to dobra 
motywacja do tego aby dalej tą naszą wspólną pracę na rzecz mieszkańców Gminy Krobia 
bardzo dobrze i skutecznie wykonywać. Dziękuję Państwu Radnym za udzielone absolutorium 
z wykonania budżetu za rok 2020.  Dziękuję w imieniu własnym, a także wszystkich 
pracowników Urzędu Miejskiego w Krobi, wszystkich jednostek organizacyjnych, Państwa 
Sołtysów, członków organizacji pozarządowych, grup nieformalnych i wszystkich aktywnych 
mieszkańców, którzy w realizacji tej strategii na rzecz rozwoju Gminy Krobia codziennie nas 
wspomagają. Mam nadzieję, że teraz po pandemii będą nas wspomagać jeszcze bardziej niż to 
miało miejsce wcześniej. Mam nadzieję, że to poczucie zaangażowania społecznego 
paradoksalnie być może będzie na wyższym poziomie w samorządach gminnych, 
powiatowych, wojewódzkich niż to miało miejsce przed marcem 2020 roku. Na koniec tak 
dziwnie się czuję troszeczkę powiem szczerze z tytułu przyznawania gratulacji, wyróżnień, 
medali. Odnosimy  się do ustawy odnośnie wotum zaufania czy absolutorium. Nigdy nie jest 
tak, że jedna osoba  może tyle zrobić, jeszcze dobrze i skutecznie. Tym bardziej w naszej 
gminie wszystkie te nasze sukcesy Szanowni Państwo  one jeszcze lepiej  smakują bo 
wykonujemy te działania, te zadania a każde zadanie dla nas jest projektem wspólnie.  To 
wotum zaufania to jest nasza zasługa, a udzielone absolutorium niech każdy z nas też odbierze, 
że to jest  jego zasługa. Państwu i wszystkim mieszkańcom za współpracę w 2020 roku 
chciałbym  serdecznie podziękować. Jeszcze raz hasło Szanowni Państwo tak nam przyświeca: 
”Z mieszkańcami, poprzez mieszkańców, dla mieszkańców” to nie jest tylko zwitek wyrazów i 
słów. To jest tak jak powiedziałem to kredo, które nas mobilizuje, napędza do dalszej pracy. 
Dzisiaj już myślmy o tym co będzie  jutro. Raz jeszcze dziękuję bardzo i też Państwu też tych 
sukcesów wspólnych serdecznie gratuluję i wszystkim naszym mieszkańcom. Dziękuję.  
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Gminą Gostyń a Gminą Krobia w sprawie przejęcia przez 
Gminę Gostyń realizacji zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, 
wychowania, opieki oraz organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowościach 
Bukownica i Pijanowice należących do Gminy Krobia, w Szkole Podstawowej im. 
Wandy Modlibowskiej w Sikorzynie. 
Nad projektem uchwały, który jak sam tytuł brzmi dotyczy uregulowaniem kwestii realizacji 
zadania związanego z edukacją, pomiędzy Gminą Gostyń  
a Gminą Krobia, obradowała komisja Oświaty i Spraw Społecznych, która w przedmiocie 
projektu wydała opinię pozytywną. 
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Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Gostyń a Gminą Krobia w sprawie przejęcia przez 
Gminę Gostyń realizacji zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, 
wychowania, opieki oraz organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowościach 
Bukownica i Pijanowice należących do Gminy Krobia, w Szkole Podstawowej im. Wandy 
Modlibowskiej w Sikorzynie. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/273/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r.  w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Gostyń                  
a Gminą Krobia w sprawie przejęcia przez Gminę Gostyń realizacji zadania publicznego 
polegającego na zapewnieniu kształcenia, wychowania, opieki oraz organizacji dowozu 
uczniom zamieszkałym w miejscowościach Bukownica i Pijanowice należących do Gminy 
Krobia, w Szkole Podstawowej im. Wandy Modlibowskiej w Sikorzynie. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Gminą Krobia a Gminą Gostyń w sprawie przejęcia przez 
Gminę Krobia realizacji zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, 
wychowania, opieki oraz organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowości 
Ziółkowo od numeru 38 należącej do Gminy Gostyń, w Szkole Podstawowej im. Ziemi 
Biskupiańskiej w Starej Krobi. 
Nad projektem uchwały pochyliła się Komisja Oświaty i Spraw Społecznych, która podobnie 
jak w przypadku poprzedniej uchwały zaopiniowała ją pozytywnie. 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Krobia a Gminą Gostyń w sprawie przejęcia przez Gminę Krobia realizacji 
zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, wychowania, opieki oraz 
organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowości Ziółkowo od numeru 38 
należącej do Gminy Gostyń, w Szkole Podstawowej im. Ziemi Biskupiańskiej w Starej Krobi. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/274/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r.  w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Krobia                   
a Gminą Gostyń w sprawie przejęcia przez Gminę Krobia realizacji zadania publicznego 
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polegającego na zapewnieniu kształcenia, wychowania, opieki oraz organizacji dowozu 
uczniom zamieszkałym w miejscowości Ziółkowo od numeru 38 należącej do Gminy Gostyń, 
w Szkole Podstawowej im. Ziemi Biskupiańskiej w Starej Krobi..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Gminą Krobia a Gminą Piaski w sprawie przejęcia przez 
Gminę Piaski realizacji zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, 
wychowania, opieki oraz organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowości 
Rębowo z wyjątkiem numerów 23-31 należącej do Gminy Piaski, w Szkole Podstawowej 
im. Ziemi Biskupiańskiej w Starej Krobi. 
Projekt uchwały był także przedmiotem analizy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, która 
wydała opinię pozytywną na temat autopoprawki do projektu uchwały oraz uchwały. 
Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Krobia a Gminą Piaski w sprawie przejęcia przez 
Gminę Piaski realizacji zadania publicznego polegającego na zapewnieniu kształcenia, 
wychowania, opieki oraz organizacji dowozu uczniom zamieszkałym w miejscowości 
Rębowo z wyjątkiem numerów 23-31 należącej do Gminy Piaski, w Szkole Podstawowej                    
im. Ziemi Biskupiańskiej w Starej Krobi. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/275/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r.  w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Krobia                        
a Gminą Piaski w sprawie przejęcia przez Gminę Piaski realizacji zadania publicznego 
polegającego na zapewnieniu kształcenia, wychowania, opieki oraz organizacji dowozu 
uczniom zamieszkałym w miejscowości Rębowo z wyjątkiem numerów 23-31 należącej do 
Gminy Piaski, w Szkole Podstawowej im. Ziemi Biskupiańskiej w Starej Krobi..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14)  Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Krobia a także ustalenia granic ich 
obwodów. 
Informuję, że projektem zajęła się też komisja Oświaty i Spraw Społecznych wydając 
pozytywną opinię na temat projektu, który jest efektem likwidacji szkoły w Ciołkowie, co 
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jakby wymogło na Radzie Miejskiej podjęcie uchwały dotyczącej określenia struktury 
organizacyjnej szkół od 1 września 2021 roku. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/276/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r.  w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Krobia a także ustalenia granic ich obwodów. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli                    
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Gminy Krobia. 
Podobnie jak w poprzedniej uchwale jest to konsekwencja likwidacji szkoły w Ciołkowie 
gdzie znajdował się oddział przedszkolny. Proszę Państwa otwieram dyskusję nad projektem 
informując, że Komisja Oświaty i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię na temat 
projektu. Nie widzę chętnych do dyskusji. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/277/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych na terenie Gminy Krobia. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia ceny jednostki paliwa na rok 
szkolny 2021/2022 w Gminie Krobia. 
Informuję, że uchwała była przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, która 
wydała pozytywną opinię na temat projektu uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos na temat tego projektu uchwał? Projekt uchwały należy do kompetencji Rady 
Miejskiej, która określa co roku stawki za jednostkę paliwa wykorzystywanego przede 
wszystkim w procesie transportu uczniów niepełnosprawnych dowożonych do szkół spoza 
naszej gminy do szkół specjalistycznych.  Rodzice tych dzieci w tym przypadku mają prawo 
do otrzymania zwrotu kosztów. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/278/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: określenia ceny jednostki paliwa na rok szkolny 2021/2022 w Gminie 
Krobia. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców 
usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Projekt uchwały związany jest potwierdzeniem dotychczasowych stawek z tego względu,                  
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że obecnie nie pojawiły się nowe stawki za odbiór w zakresie usług ściekowych.                                 
Jako Rada musimy przyjąć takie, które dotychczas obowiązywały, jakie zostały 
zaproponowane w dzisiejszym projekcie uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos w przedmiocie tego projekt.  
Nie widzę. Informuję tylko Państwa, że nad projektem uchwały obradowała Komisja 
Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydając pozytywną opinię na temat projektu. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/279/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
Przedmiotowy projekt był jednym z punktów obrad Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy, 
która wydała pozytywną opinię na temat projektu. Projekt jest można powiedzieć 
ucieleśnieniem wniosków, jakie wpłynęły od dotychczasowych dzierżawców gruntów 
gminnych, którzy potwierdzili chęć dalszego korzystania na określonych zasadach z gruntów 
będących własnością gminy. Rada Miejska jednak musi na to wyrazić zgodę, ponieważ jest                           
to okres dzierżawy powyżej 3 lat. Dlatego ten projekt został przedłożony w porządku obrad. 
Macie Państwo też przedstawione wykazy gruntów, które zapisano w tym projekcie.                        
W przedmiocie tego projektu rozmawialiśmy na połączonych komisjach.                                                                                                                             
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/280/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
od ceny sprzedaży nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 255/1 położonej w 
Pudliszkach przeznaczonej na poprawę zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej. 
Przedmiotem obrad Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy był ten projekt. Komisja wydała 
pozytywną opinię na temat tego projektu. Projekt jest odpowiedzią na wniosek mieszkańca, 
który chcąc uregulować sprawę jaka od wielu lat funkcjonuje w polityce gruntowej naszej 
gminie. Mieszkaniec chce zapłacić za teren, który użytkuje, na którym stoi też jego 
nieruchomość wybudowana wiele lat temu. Dlatego dzisiaj ten temat analizujemy w  
przedmiotowym projekcie. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/281/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 255/1 położonej w Pudliszkach 
przeznaczonej na poprawę zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej.  
Wyniki głosowania 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/341/2017 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie „Wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata 2018-2022”. 
Szanowni Państwo tym projektem również zajmowały się komisję branżowe. W tym 
przypadku była to Komisja Oświaty i Spraw Społecznych, która wydała opinię pozytywną na 
temat projektu. Sam projekt dotyczy nowych warunków, na których między innymi 
prowadzona  będzie okresowa kontrola wysokości dochodów najemców, którzy korzystają z 
gminnego zasobu mieszkaniowego. Uchwała także wprowadza pojęcie pomieszczenia 
tymczasowego, którego w regulaminie nie było. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/282/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXIX/341/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 
grudnia 2017 r. w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Krobia na lata 2018-2022”. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/155/2020 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 24 stycznia 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Krobia. 
Treść uchwały wprowadza nowe rozwiązania związane między innymi z umową najmu lokali 
socjalnych i tych pomieszczeń tymczasowych, o których mówiłem przed chwilą oraz 
doprecyzowuje warunki zamiany lokali, które są w zasięgu gospodarki mieszkaniowej Gminy 
Krobia. Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy obradowała nad projektem uchwały i opiniuje 
go pozytywnie. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/283/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: zmiany uchwały Nr XIX/155/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 
stycznia 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Krobia. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/234/2020 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2021 – 2030. 
Skarbnik Gminy Damian Walczak :  
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Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o finansach publicznych 
uchwala się, co następuje. W paragrafie pierwszym w uchwale Nr XXVIII/234/2020 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Krobia na lata 2021-2030 załączniki nr 1 i 2 otrzymują brzmienie jak w załączniku nr 
1 i 2 do  uchwały. Paragraf drugi wykonanie uchwały powierza się burmistrzowi Krobi. 
Paragraf trzeci uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie do uchwały. 
Dokonuje się zmiany załącznika nr 1 w wyniku zmiany w planie dochodów i wydatków na 
rok 2021, w tym kwot dochodów i wydatków oraz deficytu, źródeł finansowania deficytu, 
przychodów, rozchodów, wartości wskaźników, danych uzupełniających, jak również w 
zakresie załącznika nr 2. Jeśli chodzi o załącznik nr 2, to zmiany dotyczą przedsięwzięć:. 
Radosny Maluch - pierwszy żłobek w Krobi, Wspieramy rozwój edukacji przedszkolnej w 
Krobi, Rewitalizacja w zakresie KROB-KULT, rewitalizacja w zakresie Wyspy 
Kasztelańskiej. Zmniejszamy limit również na rok 2021 w zakresie zadania dowozy uczniów 
do szkół. Wprowadzamy również limit na rok 2022 w celu przygotowania się do 
przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na to zadanie. 
Zwiększamy również limit na zadanie Rewitalizacja przestrzeni miejskiej w Krobi - budowa 
gminnych ciągów komunikacyjnych ulic: Poznańskiej, Polnej, Targowej oraz łącznika ulic: 
Polnej, Targowej i Kobylińskiej. Jest to związane z podpisaniem umowy z Wojewodą 
Wielkopolskim na dofinansowanie tego zadania. Zmieniamy również nazwę przedsięwzięcia 
dotyczącego przebudowy ulicy Fabrycznej w Pudliszkach na „Rozbudowę ulicy Fabrycznej w 
ciągu dróg gminnych”. Tutaj są podane trzy numery tych dróg w miejscowości Pudliszki. 
Pełen zakres zmian obrazuje załącznik nr 1 i nr 2 do niniejszej uchwały. Jest autopoprawka do 
tego projektu, jak Pan Przewodniczący powiedział. Autopoprawka wynika drobnych zmian w 
zakresie dochodów ale te drobne zmiany powodują, że zmienia się załącznik nr 1 w zakresie 
szczegółowych informacji dotyczących dochodów budżetowych. To jest na pierwszej stronie 
załącznika nr 1. Zmiana ta jest związana z dotacją w dziale 855 rozdział 85513 i korektom 
dochodów w zakresie wpływów z wynajmu świetlic wiejskich. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Nad autopoprawką i projektem uchwały obradowała Komisja 
Budżetu wydając w dniu dzisiejszym pozytywną opinię na temat projektu  i autopoprawki. 
Głosowano w sprawie: 
autopoprwaki do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/234/2020 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2021 – 2030. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/284/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXVIII/234/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 
grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na 
lata 2021 – 2030. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
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Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 
Krobia na rok 2021. 
Skarbnik Gminy Damian Walczak :  
Szanowni Państwo. Skupię się na uzasadnieniu do projektu uchwały. W załączniku nr 1 
dotyczącym zmiany dochodu w dziale 600 zwiększamy środki z tytułu dotacji w ramach 
Funduszu Rozwoju Dróg na budowę gminnych ciągów komunikacyjnych ulicy Polnej, 
Targowej oraz łącznika ulic: Polnej, Targowej i Kobylińskiej kwota 3.799.366,04zł oraz 
zwiększamy o 200.000 zł z tytułu pomocy finansowej z powiatu na przedmiotowe zadania. W 
dziale 700 mamy wpływy ze zbycia nieruchomości w Pudliszkach. To jest zamiana, o której 
Państwo decydowaliście kilka sesji wcześniej. W dziale 758 zwiększamy środki o 6.060 zł na 
dopłaty do czynszu przyznawane przez gminy najemcom, którzy utracili dochody w wyniku 
epidemii. W dziale 801 wprowadzamy dotację na zadania w ramach tak zwanej „ustawy 
podręcznikowej”. W dziale 851 zwiększamy środki na zorganizowanie dowozów na 
szczepienia. W dziale 853 dochody z tytułu odpłatności za pobyt w mieszkań chronionych. W 
dziale 855 rozliczenia za lata ubiegłe dotyczące świadczeń wypłacanych przez OPS. W dziale 
900 dotacja w ramach programu „Czyste powietrze”. W dziale 921 zmniejszamy wydatki na 
rewitalizację Wyspy Kasztelańskiej, przenosimy środki na rok 2022. Jeszcze ważna 
informacja, o której nie powiedziałem, w dziale 600 zdejmujemy część środków w zakresie 
dochodów na rewitalizację czyli przebudowę Rynku. Środki te najprawdopodobniej wpłyną w  
latach następnych 2022, a może nawet w 2023. W załączniku nr 2 w dziale 010 zmniejszamy 
o kwotę 1.000 zł na zadaniu dotyczącym udziału Domachowa w programie „Sieci 
Najciekawszych Wsi”. Środki te przenosimy do działu 600 w ramach pomocy rzeczowej dla 
powiatu na opracowanie projekt organizacji ruchu w Domachowie. W dziale 600 zwiększamy 
wydatki na pomoc rzeczową dla powiatu na opracowanie tegoż projektu. Dokonujemy 
również zmian w zakresie zadań inwestycyjnych zgodnie ze specyfikacją numer 3. 
Zwiększamy również środki na nowe zadanie inwestycyjne, to jest przejście dla pieszych przy 
ulicy Poznańskiej w Krobi. Zmniejszamy na zadaniu dotyczącym przebudowy ulicy Cichej i 
Kwiatowej. Zmniejszamy na wykup gruntów w zakresie dróg. W dziale 700 zwiększamy na 
zadaniu dotyczącym wykupu gruntów pod budowę stadionu w Krobi. W dziale 710 
zmniejszały na zadaniu dotyczącym gospodarki nieruchomościami. W dziale 750 korekta 
składek na PFRON. Zmiany w zakresie promocji zadań inwestycyjnych. Zwiększamy środki 
w planie wydatków CUW na szkolenie i zakup programu służącego elektronizacji procesów 
inwentaryzacyjnych. W dziale 754 zabezpieczamy środki na fundusz wsparcia dla 
Państwowej Straży Pożarnych. W dziale 758 zwiększenie o kwotę 195.000 zł na rezerwę 
inwestycyjną.  Środki te mamy w tytułu zmniejszania w dziale 801, między innymi z tytułu 
nadwyżki niezrealizowanych w środkach Edukacyjnego Związku Międzygminnego Gostowo-
Niepart za ubiegły rok. W dziale 801 również zmiany dotyczą projektu „Wspieramy rozwój 
edukacji przedszkolnej”. Korekty trzynastek. Zwiększenia dotacji dla niepublicznego 
przedszkola „Michałek” środków tak zwanej „ustawy podręcznikowe”. Zmniejszamy również 
tak jak już wcześniej powiedziałem na wpłatę dla Edukacyjnego Związku Międzygminnego. 
W dziale 851 zmiany dotyczą wydatków na profilaktykę oraz plan na zadanie dotyczące 
obsługi programu szczepień. W dziale 852 środki z funduszu przeciwdziałania covid na 
dopłaty do czynszów. W dziale 853 zwiększamy na realizację zadania dotyczącego 
Krobskiego Centrum Usług Społecznych z opłat za mieszkania chronione. Również mamy 
korekty w szkołach w Krobi, Pudliszkach i Starej Krobi w zakresie świetlic szkolnych. W  
dziale 855 zmniejszamy środki na projekt „Radosny Maluch”. Przenosimy również część 
wydatków na rok 2022. W dziale 900 zwiększamy środki na realizację zadania „Czyste 
Powietrza” oraz na oświetlenie uliczne w zakresie remontów lamp, które są na naszym stanie. 
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W dziale 921 zmiana klasyfikacji budżetowej dotyczy dotacji dla Gminnego Centrum Kultury 
i Rekreacji. Wcześniej mieliśmy zabezpieczoną kwotę 60.000 zł na wykonanie modernizacji 
przeszkleń wejścia do budynku. Ta kwota zostaje przeniesiona do dotacji podmiotowej. 
Gminne Centrum Kultury otrzymało dofinansowanie na to zadanie, ale zadanie to ma 
charakter remontu a nie inwestycji. Zmniejszamy środki na dotacje na zabytki, na plan 
wydatków na rewitalizację w zakresie Wyspy Kasztelańskiej, przenosimy na kolejne lata. 
Również zmiany dotyczą funduszu sołeckiego Kuczynki i Pudliszek. Jeśli chodzi o Pudliszki, 
to jest nazwa zadania oraz dodatkowych środków w Przyborowie W dziale 926 środki na 
utrzymanie obiektów sportowych. W wyniku zmian dochodów i wydatków zmniejsza się 
kwota deficytu o 1.450.000 zł. W planie przychodów zwiększamy wolne środki o 760.000 zł. 
Natomiast zmniejszamy środki wprowadzone wcześniej po stronie przychodów z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych o kwotę 2.210.000 zł. Autopoprawka Szanowni Państwo 
dotyczy zmian w załącznikach nr 1, 2, 4a i 4b. Jest to związane z informacją otrzymaną po 
przekazaniu Państwu tego dokumentu, o dodatkowej dotacji na zadania zlecone w kwocie 
2.500 zł na finansowanie składek na ubezpieczenie zdrowotne dla świadczeniobiorców. 
Równocześnie zmniejszamy o kwotę 2.500 zł dochody w dziale 921  wpływy z  wynajmu 
świetlic. W załączniku wydatków dokonuje się zwiększenia o kwotę 2.500 zł. Równocześnie 
zmniejszamy kwotę rezerwy na cele oświatowe. Druga zmiana, w załączniku nr 2, również 
dokonuje się przeniesienia kwoty 5.800 zł z paragrafu 430 na paragraf 427, czyli na paragraf  
remontowy w zakresie Szkoły Podstawowej w Krobi na remonty bieżące między innymi w 
związku ze wskazaniem Sanepidu o dokonaniu koniecznych prac modernizacyjnych na 
terenie szkoły. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zadać 
jakieś pytanie? Nie widzę. Dziękuję. Poinformuję tylko Państwa, że autopoprawką i projektem 
uchwałą zajmowała się dzisiaj też Komisja Budżetu, która w obu przepadkach wydała pozytywną 
opinię. 
Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Krobia na rok 2021. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1)Lech Bem 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/285/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 r. w 
sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2021. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielania pomocy rzeczowej Powiatowi 
Gostyńskiemu. 
Szanowni Państwo nad projektem uchwały w dniu dzisiejszym obradowała Komisja Budżetu wydając 
opinię pozytywną. Kwestia pomocy rzeczowej była przedmiotem wystąpienia także dzisiaj Pana 
Skarbnika. Tematyka projektu związana jest z procesem certyfikacji, któremu zostało poddane 
Domachowo jako kandydat do tytułu w Sieci Najciekawszych Wsi. Miejmy nadzieję, że ten proces się 
zakończy szczęśliwie. Będziemy musieli wówczas oznaczyć miejscowość Domachowo, jako jedną z 
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tych właśnie wyróżnionych miejscowości. Dlatego musimy ponieść tylko koszty związane między 
innymi z opracowaniem stałej organizacji ruchu. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/286/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2021 r. w 
sprawie: udzielania pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego z 
Gminą Śrem w sprawie powierzenia Gminie Śrem zadania publicznego związanego z 
zapewnieniem bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Krobia miejsca w schronisku dla 
zwierząt.  
Proszę Państwa projektem uchwały zajęła się Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy, która wydała 
opinię pozytywną.  Sam projekt dotyczy procesu, który będzie zakończony na koniec tego roku. Czyli 
wystąpienia ze współpracy z Gminą Śrem w kontekście ochrony nad zwierzętami chodzi dokładnie o 
rezygnację z usług ze schroniska w Gaju. Wiele jest elementów, które znajdują się w oczywiście w 
uzasadnieniu dlaczego tak się dzieje.  Ale przede wszystkim rosnące koszty, trudności transportowe, 
odległość i pojawienie się w jednym z sąsiednich samorządów możliwości realizacji tego zadania 
taniej. Myślę, że to jest ważny element w kontekście rozwoju gminy i też logistycznie miejmy 
nadzieję będzie wyglądać to lepiej. Dlatego projekt  dzisiejszej uchwały. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/287/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: rozwiązania porozumienia międzygminnego z Gminą Śrem w sprawie 
powierzenia Gminie Śrem zadania publicznego związanego z zapewnieniem bezdomnym 
zwierzętom z terenu Gminy Krobia miejsca w schronisku dla zwierząt.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1)  Lech Bem 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia. 
Projektem zajmowała się Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy, która wydała opinię 
pozytywną na temat projektu. Sam projekt jest realizacją wnioskach mieszkańców składanych 
do samorządu, aby móc realizować szerzej przede wszystkim działalność gospodarczą, która 
ma ich terenach się znajduje i jest ograniczona między nimi zapisami albo jego braku w 
dokumentach strategicznych, między innymi studium. 
Głosowano Uchwałę Nr XXXV/288/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 
2021 r. w sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Mariusz Ruta, 
Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Lech Bem 
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27. Wolne głosy i wnioski. 
Radny Sławomir Gembiak: 
Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu. Panie i Panowie Radni. Szanowni Państwo. 
Chciałbym wrócić jeszcze chwilę do Raportu. Dialog i wymiana opinii między różnymi 
środowiskami, osobami stanowią bowiem o jakości samorządu. Ułatwiają realizację zadań 
publicznych. Wzmacniają stopień identyfikacji z nimi. Podnoszą poziom satysfakcji  
i mobilizują do sprawnego i efektywnego działania. Kto czytał Raport to wie, że jest są to 
słowa naszego Pana Burmistrza z przedmowy. Bardzo cenne i interesujące słowa.  
W międzyczasie przypomniałem sobie też słowa przysięgi, które wygłosił dzisiaj nasz nowy 
Radny Pan Maciej Jakubczak.  Stwierdzam, że nie mogę przejść milcząco obok tego co dzieje 
się na Rynku w Krobi. Rewitalizacja Rynku, która ma na celu zrobić miejsce przyjazne 
mieszkańcom i przedsiębiorcom jak najbardziej jest celowym. Działaniem bardzo dobrym, 
które ma uczynić Krobię i naszą gminę jako miejsce atrakcyjne. Ma poprawić wartość 
naszego Rynku, naszego miasta, naszej Gminy. Jestem jak najbardziej jak za. Natomiast 
muszę wyrazić swoją dezaprobatę organizacji pracy na Rynku. Tak uważam, ponieważ to co 
dzieje się na Rynku od 8 czerwca nie jest delikatnie mówiąc do zaakceptowania. Przede 
wszystkim jeżeli chodzi o naszych przedsiębiorców, którzy mają swoje miejsca pracy na 
Rynku. Dla niektórych z nich są to miejsca pracy, które są jedynym źródłem utrzymania. 
Uważam, że ta organizacja pracy, mam to główny zarzut do wykonawcy powinna być 
zupełnie inna. Słowa, które mówię, to nie są słowa krytyki naszego samorządu, naszej Gminy, 
Pana Burmistrza. Ponieważ powtarzam to, co w zeszłym roku mówiłem komentując Raport, 
mówię to w tym roku i wielokrotnie powtarzam, że wszystkie inwestycje, które są podjęte  
z wykorzystaniem środków zewnętrznych uważam za bardzo dobrą inicjatywę, podnoszącą 
atrakcyjność naszej gminy, naszego miasta. Natomiast wyrażam swoją dezaprobatę temu,  
co się dzieje na Rynku. Myślę, że czas najwyższy żeby naprawdę wyjść naprzeciw 
przedsiębiorcom. Myślę aby tak się stało, żeby pomóc im przetrwać ten bardzo trudny  
dla nich czas. Myślę, że tak się stanie, że naprawdę ci przedsiębiorcy, właściciele sklepów 
przejdą przez ten trudny okres, nie tygodniowy, nie miesięczny, nie dwumiesięczny,  
ale o wiele dłuższy, przejdą przez ten okres zdecydowanie lepiej niż przechodzą teraz.  
Nie znam się na prawie, nie znam się na przetargach, ale bardzo proszę, jeśli to możliwe  
o weryfikację umowy z wykonawcą, o uzmysłowienie wykonawcy, że pracuje na bardzo 
specyficznym placu budowy. Jeśli to jest możliwe to bardzo o to proszę. Myślę, że 
organizację pracy na Rynku na pewno w tym etapie teraźniejszym można byłoby zmienić z 
korzyścią przede wszystkim dla przedsiębiorców i pozostałych mieszkańców Gminy, które 
starają się robić tam zakupy. Uważam, że rozmowa, dialog jak najbardziej są potrzebne. Te 
słowa, które Pan Burmistrz umieścił w przedmowie Raportu za roku 2020 są celne, trafne, 
bardzo interesujące, głęboka treść. Natomiast muszę powiedzieć, że to co mówię teraz to nie 
są tylko moje przemyślenia ale to są myśli, które powstały na skutek codziennych rozmów  
z mieszkańcami na temat obecnej sytuacji na Rynku. Powtarzam, to nie są tylko moje 
przemyślenia bo gdyby były tylko moje, nie poparte zdaniami, opiniami mieszkańców, to 
tutaj bym nie stał na tym miejscu teraz. Proszę Państwa to może mocne słowa, te bannery 
jakie znalazły się na Rynku nie są trafione. Nie są delikatnie mówiąc trafione. Uważam, też że 
są niestosowne jeśli chodzi o sytuację jaka się wydarzyła. W rozmowach prywatnych  
i grupowych, gdzie byłem w różnych towarzystwach i teraz tutaj stojąc przy tym mikrofonie 
apeluję do wszystkich mieszkańców i bardzo proszę mieszkańców, myślę, że Gmina to też 
zrobiła i będzie robić dalej, o zmianę organizacji swoich zakupów o przesunięcie się na 
Rynek i tam robienie zakupów. Może chociaż w ten sposób pomożemy wszystkim 
przedsiębiorcom prywatnym przetrwać ten trudny czas. Powtarzam to nie są słowa krytyki. W 
wielu inwestycjach, które teraz nasza Gmina bierze udział to są ogromne inwestycje, ogromne 
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place budowy i zawsze się coś nie ud, że nie to jest wszystko złe, niedobre, do wyrzucenia. 
Myślę, że to wszystko. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Pan Burmistrz proszę bardzo o zabranie głosu.  
Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:  
Panie Przewodniczący. Szanowni Radni. Drodzy mieszkańcy. Dziękuję Panu Radnemu za ten 
głos, za złożony wniosek. To też myślę, że jest pokłosiem naszej dyskusji na ostatnim 
posiedzeniu wspólnym komisji Rady Miejskiej w Krobi. Bo każdemu z nas tutaj obecnemu na 
sali i nie tylko samorządowcom zależy na tym, żeby każdy proces inwestycyjny przebiegał 
tak, jak oczywiście przewiduje to umowa podpisana między Gminą, a każdym wykonawcą, 
ale tak jak to powinno być normalnie przeprowadzone. Czyli ten postęp powinien przebiegać 
płynniej, najlepiej szybko, żeby sprawnie każdą inwestycję zrealizować. Tym bardziej 
zdajemy sobie sprawę, że jeśli dotyczy to inwestycji w centrum miasta, mówimy o Rynku, to 
tempo pracy powinno być w sposób racjonalny, zakładamy i szybki przeprowadzone.  
Ja podziękowałem Panu Radnemu za ten głos. Ale z drugiej strony też chcę powiedzieć 
żebyśmy naprawdę ważyli słowa, bo dialog prowadzimy z wszystkimi naszymi mieszkańcami 
od praktycznie początku funkcjonowania naszego samorządu w gminie Krobia, już ponad 30 
lat. To, że rozmawiamy dzisiaj, a także w ostatnich latach i miesiącach, o rewitalizacji, to też 
jest efektem dialogu z mieszkańcami, w tym z przedsiębiorcami. Więc to, co mówiliśmy 
kilkadziesiąt minut temu o tym haśle, dla kogo to wszystko robimy, to też wynika, że dialog  
z mieszkańcami i przedsiębiorcami jest prowadzony. Tak jest w przypadku każdej inwestycji. 
Szanowni Państwo musimy sobie też zdać sprawę z tego, na ile Gmina Krobia, która jest 
inwestorem, ma wpływ na pewne rzeczy. Mówimy tu o szczegółach już procesu 
inwestycyjnego, tempie prac czy charakterze prac. Myślę, że Pan Radny i wszyscy tutaj 
obecni doskonale sobie z tego sprawę zdają. Jako pracownicy Urzędu Miejskiego w Krobi, 
jako Burmistrz, podejmujemy działania i starania żeby ten remont Rynku przebiegał w taki 
sposób, jak choćby się po części przyzwyczailiśmy do innych inwestycji realizowanych także  
w obszarze rewitalizacji. Proszę sobie też zdawać sprawę, że zapisy umowy, którą mamy 
podpisaną z wykonawcą, są realizowane. Wykonawca przejął plac budowy, rozpoczął proces 
inwestycyjny i w terminie, o którym wszyscy Państwo dokładnie wiedzą, a więc w czerwcu 
przyszłego roku, roboty budowlane na Rynku powinny być zakończone. Oczywiście ustalenia 
dotyczące kwestii organizacji ruchu i miejsc parkingowych, formalnie na placu budowy,  
co cały czas powtarzam, cały czas były i są konsultowane przez wykonawcę z Gminą Krobia 
oraz inspektorem nadzoru inwestorskiego. Te działania i ten zakres, który prowadzony jest na 
Rynku jest wynikiem spotkań, rozmów i wybraniem takiego optymalnego wariantu, żeby ta 
inwestycja mogła być w bezpieczny sposób w centrum miasta realizowana. Sam wielokrotnie 
wypowiadałem się w ostatnich dniach na wielu spotkaniach z udziałem Państwa Radnych czy 
to poprzez media, że zależy mi na tym, żeby tempo prac było szybsze. Więc myślę,  
że Pan Radny nie ma na to monopolu, bo wszystkim nam na tym nam zależy i powinno 
zależeć. Spotykamy się z wykonawcą w tym tygodniu i będziemy na to uwagę zwracać, żeby 
inwestycja szybciej przebiegała, bo takie są oczekiwania nasze i społeczne. Będziemy  
to wykonawcy w najbliższy dniach artykułować. Taki przebieg jak każdej inwestycji,  
którą Gmina realizuje od lat, to taki sam też model pracy przyjęliśmy. To jest też skrupulatna  
i analityczna współpraca z wykonawcą, co się też dzieje.  Ja też Szanowni Państwo  
apelowałbym abyśmy daleko idące wnioski jeszcze zostawili jak będziemy już po jakimś 
okresie realizacji tej inwestycji. Na razie trzeci tydzień te prace trwają. Ja się zgadzam,  
też myślałem, że od początku tempo prac będzie szybsze. Stąd to spotkania, które mamy 
przed sobą, żeby wykonawcy wnioski przedsiębiorców, Państwa wnioski Radnych, czy swoje 
własne jako przedstawiciela gminy w osobie burmistrza przedstawiać. Jesteśmy otwarci, na to 
też, żeby jakiekolwiek wnioski, jeżeli takie indywidualne czy Państwa zbiorowe się pojawią 
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rozpatrywać. Ta otwartość, o której Pan Radny wspomniał i słowa przysięgi, którą dzisiaj Pan 
Radny Maciej Jakubczak składał, cały czas nam to  przyświeca. Więc naprawdę byłbym 
ostrożny, żeby aż takie stawiać daleko idące stwierdzenia, bo można tych słów w 
perspektywie czasu żałować. Takie jest oczywiście moje zdanie. Szanowni Państwo co do 
form pomocy przedsiębiorcom, jak powiedziałem to w tym zakresie, na którym możemy 
pomocy udzielić natury nawet finansowej będziemy. Oczywiście na takie wnioski, jeżeli do 
naszego Urzędu wpłyną to będziemy do nich rzetelnie podchodzić z większym zrozumieniem, 
w związku z tą ograniczoną w części możliwością uzyskiwania dochodów. Szanowni 
Państwo proszę pamiętać też o tym, że pomysłem i diagnozą powstania projektu rewitalizacji 
właśnie była chęć poprawy rozwoju naszego handlu, zwłaszcza w centrum miasta, jakim jest 
Rynek. W wielu ankietach jakie w ostatnich latach w ramach tworzenia Lokalnego Programu 
Rewitalizacji Gminy Krobia jakie przekazywaliśmy naszym mieszkańcom, przedsiębiorcom 
była właśnie mowa o tym, żeby ten Rynek zmodernizować i poprawić warunki parkowania,  
a także dojścia do poszczególnych naszych punktów handlowych. Szanowni Państwo to teraz 
wykonujemy. Ja też się zgadzam, że czasami mamy wyobrażenia takie, że różne inwestycje, 
które są w naszym mieście, naszej Gminie realizowane, że tak samo możemy realizować 
inwestycje taką jak Rynek, w tym samym układzie i tej samej etapowości.  Ale tak nie jest, 
ponieważ każda inwestycja jest inna, każda inwestycja na swoją specyfikę.  Indywidualnie 
podchodzimy do rozmów z wykonawcą, żeby  ten plac budowy był bezpieczny ale też, żeby 
prace mogły się odbywać w sposób  jaki przewiduje umowa oraz aby wykonawca miał 
swobodę realizacji tej inwestycji. Jeżeli będą jakiekolwiek możliwości częściowej realizacji 
tej inwestycji, żeby ten układ zmienić to będziemy starali się to wykorzystać. Ale póki co taki 
wariant organizacji ruchu cały czas z dojściem do każdego obiektu handlowego istnieje.  
Do każdego obiektu handlowego na Rynku jest dostęp. Oczywiście nie dostęp z parkingiem, 
ale dojście do sklepu. Parkingi mamy cały czas dostępne na Rynku, także w stresie płatnego 
parkowania, żeby tę mobilność, wymienialność miejsc parkingowych zapewnić. Ta 
dostępność jest monitorowana codziennie przez pracowników Urzędu Miejskiego. Szanowni 
Państwo na układ handlu na Rynku ma wiele czynników. Z przedsiębiorcami rozmawiamy i 
dialog prowadzimy. Mają one różne aspekty. To jest cześć klientów którzy przyznają,  
że przyzwyczaiła się do zmiany. To czasami jest też kwestia warunków pogodowych, 
szczególnie dla osób starszych, które są klientami obiektów handlowych na rynku. Ostatnie 
też dni tygodnia upałów spowodowało, że nie tylko seniorzy ale i  my też nie byliśmy tak 
mobilni jak dotychczas. Wobec czego z pewnego asortymentu produktów nie korzystaliśmy. 
Więc tych zmiennych, zależnych moim zdaniem jest tak dużo, że dochodzenie do daleko 
idących wniosków po półtora tygodniu czy po dwóch tygodniach, osobiście apelowałbym o 
pewną rozwagę i ostrożność. Ale też z Panem Radnym się zgodzę bo apelował Pan do tego, 
żeby nasi mieszkańcy, w tym trudnym okresie, zakupy dokonywali zwłaszcza w centrum 
miasta. Szanowni Państwo jesteśmy otwarci i wszelkie pomysły zbieramy. Tak jak Pan Radny 
i Państwo Radni, tak jak powiedziałem na komisjach wspólnych kilka dni temu, że jeśli 
Państwo mają ciekawe pomysły, być może taką kampanię informacyjną przeprowadzać, 
zachęcać członków urodziny, sąsiadów, znajomych, żeby po prostu jeszcze w większym 
stopniu teraz te zakupy zrobili na Rynku. Jak najbardziej wszyscy jesteśmy na takie  sugestie  
i propozycje. Do tego bym zachęcał, żeby patrzeć do przodu i próbować szukać pewnych 
rozwiązań tak, aby przedsiębiorczość, handel na Rynku w trakcie tej inwestycji normalnie się 
rozwijał. Myślę, że każdy  nasz pomysł indywidulany czy wspólny będzie na pewno pomocny 
kupcom i przedsiębiorcom z Rynku. Ja też Szanowni Państwo  dziękuję za te głosy, a  apel 
Pana Radnego Gembiaka odbieram jako troskę o to, co może się stać z rozwojem 
przedsiębiorczości na Rynku. Wszyscy jesteśmy uwrażliwieni, wszyscy to przeżywamy, 
wszyscy też byśmy chcieli, żeby to tempo prac przyspieszyło. Były to bardzo częste postulaty 
w większości główne przedsiębiorców, z którymi ja osobiście i moi współpracownicy 
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rozmawiali. Liczyli oni na to, że wykonawca od początku można powiedzieć weźmie się za 
robotę, tak jak to powinno wyglądać i ta praca będzie w bardzo szybkim tempie postępowała. 
Takie założenia mieliśmy my wszyscy. Teraz z wykonawcą trzeba dalej rozmawiać i 
realizować zapisy umowy, żeby dynamika prac uległa intensyfikacji w najbliższych dniach. 
Myślimy też o tym w jaki sposób naszym przedsiębiorcom pomóc. Różne pomysły wśród 
moich pracowników się pojawiły.  Jak tylko  w najbliższym czasie zbierzemy wszystkie dane 
w całość to planujemy zorganizować spotkanie z przedsiębiorcami. Wysłuchać jakie oni mają 
pomysły, żeby handel na Rynku w tym trudnym momencie inwestycji cały czas mógł się 
rozwijać.  Żebyśmy po zakończonej rewitalizacji naszego centrum miasta wszyscy byli dumni 
i aby przedsiębiorcy na tym Rynku zostali i mieli jeszcze lepsze warunki do rozwoju i 
prowadzenia swojej działalności gospodarczej. I ostatnie Panie Radny. Całkowicie się z 
Panem nie zgadzam, że te banery są jakąś formą prowokacji, że to jest nietrafiony pomysł. 
Moim zdaniem to właśnie poprzez banery, poprzez różne formy narzędzi komunikacyjnych  
i to co robimy od lat, prowadzimy promocję projektu. Mamy przede wszystkim kontakt  
z mieszkańcami, bo zwracamy uwagę na to, o czym mówiliśmy dzisiaj. Z mieszkańcami, 
przez mieszkańców, dla mieszkańców. Czyli robimy to dla Ciebie. Więc Szanowni Państwo 
to jest konsekwencja, która wynika z naszego motta, naszego credo, jakie sobie przyjęliśmy, 
jakie ja sobie osobiście przyjąłem na tą kadencję. Hasło to funkcjonuje w naszej przestrzeni 
już od dłuższego czasu. To jest ta konsekwencja, żeby jeszcze bardziej powiedzieć 
przepraszam, co Panie Radny na tym banerze było napisane. „Przepraszamy za utrudnienia na 
Rynku - centrum naszej gminy, robimy to dla Ciebie.” Myślę, że wszystkie najważniejsze 
elementy w tej trudnej sytuacji, moim zdaniem na tym banerze i w tym haśle zostały 
wyrażone. Kończąc, jak najbardziej zapraszam Państwa jeszcze raz do tego abyśmy starali się 
wspierać naszych przedsiębiorców, szukać rozwiązań, bo diagnoza jaka jest, to my doskonale 
wiemy. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby zabrać głos? Nie 
widzę.  
28. Zakończenie. 
Szanowni Państwo. Na koniec chciałbym jeszcze raz pogratulować Panu Burmistrzowi 
otrzymanego absolutorium. Pana Radnego jeszcze raz przywitać w naszym gronie. Państwu 
Radnym dziękuję za podjęte uchwały. Dziękuję osobom, które przygotowały dzisiejszą sesję. 
Zamykam XXXV sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 
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